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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
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§  276 KFKS-2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS, 2023-10-02 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2023-09-20 och 
revisionsrapport 8/2023 – Revisorernas 
uppföljande granskning 2023 
KFKS-2023-00904 

 

Övrigt 
 

Protokoll från 
KSSU 2023-09-19 
KSTU 2023-09-20 
KSAU och KSVU 2023-09-26 

 

Mötesanteckningar från Beredningen för 
Beredskapsfrågor 2023-09-13 

 

 
- - - - - 
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§  277 KFKS-2023-00002 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, KS 2023-10-02   
 

Ärende 
Beslutsfattare Datum 

1.  Förändringar av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2023 
KFKS-2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2023-08-18 

2.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 september 
2023 
KFKS-2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2023-08-31 

3.  Återrapportering av  
delegationsbeslut kränkande  
behandling, trakasserier och 
sexuella  
trakasserier juni 2023 
KFKS 2023-00822 

Utbildningsstrateg  
Välfärd skola 

2023-09-05 

4.  Återrapportering av  
delegationsbeslut kränkande  
behandling, trakasserier och 
sexuella  
trakasserier augusti 2023 
KFKS 2023-00824 

Utbildningsstrateg  
Välfärd skola 

2023-09-05 

5.  Ansökan om medfinansiering för 
utbyggnad av gångbana och 
belysning vid Ellenviksvägen i 
Nacka strand 
KFKS 2017-00901 

Enhetschef, 
exploateringsenheten 

2023-08-25 

6.  Ansökan om medfinansiering för 
utbyggnad av stödmurar vid 
Ellenviksvägen i Nacka strand 

Enhetschef, 
exploateringsenheten 

2023-08-25 
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KFKS 2017-00901 
7.  Ansökan om medfinansiering för 

utbyggnad av gångbana och 
belysning vid Tändkulevägen i 
Nacka strand 
KFKS 2017-00900 

Enhetschef, 
exploateringsenheten 

2023-08-25 

8.  Ombyggnad Kvarnholmsvägen 
Signering Avtalsservitut 
KFKS-2020-00922 

Gruppchef, 
anläggningsenheten 

2023-07-05 

9.  Anmälan av 
personuppgiftsincident till 
Integritetsskyddsmyndigheten 
(IMY) Delegationsbeslut att inte 
anmäla personuppgiftsincident till IMY  
KFKS 2023-00825 

Enhetschef 
exploateringsenheten 

2023-09-07 

10.  Förändringar av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2023 
KFKS-2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2023-09-19 

11.  Upphandling av 
säkerhetsbesiktning av idrottshallar 
KFKS 2023-00808 

Enhetschef, 
Fastighetsenheten 

2023-09-22 

12.  Personuppgiftsincident 2023-09-19 
Delegationsbeslut att inte anmäla 
personuppgiftsincident till IMY  
KFKS-2023-00887 

Enhetschef 
Juridik- och 
kanslistaben 

2023-09-22 

13.  Överenskommelse om 
upphävande av 
gemensamhetsanläggning Sicklaön 
ga:54  
KFKS 2023-00815 

Markingenjör mark-och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 
 

2023-08-16 
 
 
 

14.  Beslut om att sälja mark till 
fastigheten Björknäs 10:166  
KFKS 2023-00814 

Enhetschef, 
fastighetsenheten 
 

2023-09-07 
 
 

15.  Nya och avslutade 
bostadshyresavtal under tertial 2 
2023  
KFKS 2021-00098 

Gruppchef, 
bostadsförvaltning, 
fastighetsenheten 
 

2023-09-14 
 
 
 

16.  Avtal om arrende för LGA 
Transport & Service AB på 
fastigheten Neglinge 2:1, ny yta  

Tf gruppchef, mark- 
och 
fastighetsutveckling,  

2023-09-19 
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KFKS-2023-00691 Fastighetsenheten 
 

 

17.  Medgivande att Älta ga:47 får ta 
utrymme i anspråk för 
bergvärmeanläggning inom 
fastigheterna Älta 11:12 och Älta 
11:27, Överenskommelse om utrymme 
till gemensamhetsanläggning  
KFKS 2023-896 

Markingenjör mark-och 
fastighetsutveckling,  
Fastighetsenheten 
 
 
 
 

2023-09-20 
 
 
 
 
 

18.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
valadministrativt system för bland 
annat bemanning av valdistrikt 
KFKS 2023-00827 

Kanslidirektör tillika 
stadsjurist 
 
 

2023-08-31 
 
 

 
- - - - - 
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§  278 KFKS-2023-00859 

Tertialbokslut 2 2023 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera bokslutet för tertial 2 2023. 
 
Kommunstyrelsen medger att stadsledningskontoret får göra ändringar av redaktionell 
karaktär i materialet som skickas ut till kommunfullmäktige.  

Sammanfattning av ärendet 
Periodens utfall för kommunen som helhet är + 171,4 miljoner kronor vilket är - 226,9 
miljoner kronor sämre än budget. Periodens negativa avvikelse beror främst på lägre 
exploateringsintäkter samt högre pensionskostnader. Det vägs upp av högre skatteintäkter 
och nämnder som sammantaget går bättre än budget. För helåret 2023 prognostiseras ett 
samlat resultat på +341,6 miljoner kronor, vilket är – 240,7miljoner kronor lägre än 
årsbudgeten på +582,3 miljoner kronor. Prognosavvikelsen beror främst på 
försäljningsintäkter av exploateringsmark som delvis skjuts till 2024 eller senare. Det 
kompenseras av högre generella statsbidrag och skatteintäkter som överskrider budget med 
+128,6 miljoner kronor. Tilläggsbudget för att säkra kvalitén i välfärden på 36,2 miljoner 
kronor finansieras av överskott på statsbidrag och skatter. Nämnderna prognostiserar 
sammantaget ett överskott på +29,5 miljoner kronor för helåret. Kommunens prognos 
exklusive jämförelsestörande poster är +222,8 miljoner kronor. Det motsvarar 3,4 procent 
av skatteintäkter och statsbidrag. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 662,6 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av april 1 950,0 miljoner kronor. Vid årets slut 
bedöms låneskulden uppgå till 2 150,0 miljoner kronor. 
 
På kommunstyrelsen sammanträde den 2 oktober 2023 informerade ekonomi- och 
finansdirektör Jörn Karlsson att stadsledningskontoret efter utskicket av handlingar till 
kommunstyrelsen fått återkoppling från revisorerna i ärendet och ser att ändringar av 
redaktionell karaktär skulle vara lämpliga att göra i ärendet.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 107 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 22 september 2023 
Bilaga 1 Månadsbokslut tertial 2 2023 Nacka kommun 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen även medge att stadsledningskontoret får 
göra ändringar av redaktionell karaktär i materialet som skickas ut till kommunfullmäktige.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett huvudförslag till beslut – arbetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutade även att medge att stadsledningskontoret får göra ändringar av 
redaktionell karaktär i materialet som skickas ut till kommunfullmäktige.  

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Nacka kommun uppvisar goda ekonomiska resultat, och har gjort så under en lång tid. 
Kommunen har en stark ekonomisk bas och det är generellt sett bra att göra överskott och 
samla i ladorna och spara ekonomiska resurser till sämre tider. Problemet i nuläget är att vi 
är i sämre tider och det prognostiserade överskottet uppnås på bekostnad av våra 
verksamheter. 
Under budgetprocessen inför 2023 föreslog vi i Socialdemokraterna ytterligare satsningar 
på 49 mkr för att stärka välfärden. Då ansåg det moderatledda minoritetsstyret att detta var 
oansvarig hantering av skattebetalarnas pengar, men sedan dess har de själva föreslagit en 
extrabudget på 36,2 mkr för att undvika akuta nedskärningar i välfärden och trots detta har 
vi ett prognostiserat överskott på 93,5 mkr högre än budgeterat resultat exklusive 
jämförelsestörande poster. Trots detta sa den moderatledda alliansen nej till ett mycket 
välbehövligt tillskott till kulturen på 1,5 mkr genom att höja den kulturpeng som skolorna 
kan använda för att eleverna ska få ta del av kultur på skoltid tillbaka till nivå som gällde 
2020. Ett stabilt ekonomiskt resultat är viktigt, men ett överskott på 3,4 % när flera 
välfärdsverksamheter tvingas till nedskärningar och antalet kontorsanställda minskar trots 
ökande befolkning, är inte ansvarsfull hantering av skattebetalarnas pengar. Moderaterna 
borde ha lyssnat på oss från början, istället för att vara efterkloka. 
Det totala resultatet ligger sämre än budget, till stor del på grund av uteblivna eller 
uppskjutna markförsäljningsintäkter. Återigen ser vi hur beroende kommunens ekonomi 
blivit av att sälja mark, och när detta inte sker slår det hårt på resultatet – med högre 
låneberoende som följd. Om kommunen istället ägde mark av strategiskt intresse hade man 
inte bara behållit rådigheten kring den framtida utvecklingen samt hade kunnat arrendera ut 
den till en mer stabil intäkt över tid. 
Nämnderna uppvisar även de generellt sett goda utfall. Att prioritera pengarna i 
ekonomiskt tuffa tider är viktigt. En större del av dessa medel borde istället ha använts för 
att stärka välfärden. Slutligen noterar vi glädjande att sjukfrånvaron minskar. Det är ett gott 
tecken som både sparar kommunen pengar och tyder på bättre välmående bland 
personalen.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Trots den ekonomiska situation som råder i omvärlden så lyckas kommunen leverera ett 
prognostiserat samlat resultat på +341,6 miljoner kronor, vilket visserligen är – 
240,7miljoner sämre än budgeterat men ändå positivt, det är bra. Den tilläggsbudget som 
kommunfullmäktige tog beslut om för att säkra kvalitén i välfärden på 36,2 miljoner kronor 
var ett rätt beslut. Trots detta så ser Nackalistan flera orosmoln på vägen framöver, bl a då 
kommunen genom att ha sålt ut en stor del av sina välfärdsfastigheter fastnat i långa 
hyresavtal som nästa år kommer öka rejält. Vi tycker att det hade varit bättre ekonomisk 
hushållning att äga lokalerna själv i stället för att som nu hyra tillbaka dem. Inflationen har 
pressat flera verksamheter hårt under året och Nackalistan ser behov av ökade checkbelopp 
till nästa år för att kunna bibehålla kvalitén i verksamheterna. Under väldigt lång tid så har 
checkerna inte höjts för att täcka pris- och löneökningar fullt ut vilket gör att de skenande 
priserna för till exempel livsmedel och hyror direkt slår på kvalitén. Nackalistan är också 
orolig för hur skenande priser i de miljardprojekt man har i gång kommer slå på 
kommunens ekonomi på sikt.  Till dessa ärenden hör bland annat mötesplats Nacka och 
upphöjandet av saltsjöbanan. Risken finns om kommunen hanterar dessa frågor fel så 
kommer det bli väldigt dyra kostnader som vi får leva med i många år framöver och som 
kommer att påverka kommunens kärnuppgifter.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet har länge kritiserat den ekonomiska politik som alliansen driver där 
verksamheterna ständigt ska genomföra besparingar. Tertialboksluten visar på många 
verksamheter är drabbade av detta och att de inte har fått de ekonomiska förutsättningarna 
för att bedriva verksamhet utifrån verkliga behov. Det är viktigt att kommunen har en god 
ekonomi, men detta ska inte ske på bekostnad av invånarnas välfärdsbehov. 
I år redovisas det att äldrenämnden och överförmyndarnämnden redovisar negativ 
avvikelse. Denna prognos gäller trots den extra checkökningen som trädde i kraft efter 
halvårsskiftet. Vänsterpartiet ser detta som ett resultat av en ohållbar ekonomisk politik. 
Vänsterpartiet har länge påpekat att nämnderna däribland äldrenämnden inte har en 
ekonomisk täckning som är rimlig för att verksamheten ska gå runt. I tertialrapport 2 
redovisas att inom äldrenämnden finns bland annat korttidsboende och särskilt boende 
som visar på underskott. Det är två välfärdsverksamheter som med skäl har en högre 
kostnad då de kräver omfattande personanärvaro och kompetens men som också är 
oerhört viktiga för äldre som i är i behov av den typen omvårdnad. Vänsterpartiet ser det 
därför som självklart att dessa verksamheter ska redan från början av året utgå från hållbar 
budget. Äldrenämnden redovisar underskott på -17,8 miljoner kronor vilket är inte är en 
hållbar budget utan snarare en undermålig budget.  
Vidare redovisar Tertialrapport 2 att kulturnämnden visar ett överskott på +5,2 miljoner 
kronor för perioden. Det förklaras av ett överskott inom kundval kulturskola och öppen 
kulturskola som har lägre checkkostnader än budgeterat för perioden. Vänsterpartiet ser det 
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som oroväckande att antalet barn i kulturskolorna minskar. Att ha råd mer kulturaktiviteter 
är inte en självklarhet för alla barn och det är viktigt att kommunen når ut med dessa 
aktiviteter för att fler ska ha möjlighet till kulturutövande.  
Nämnden för arbete och försörjning redovisar ett överskott på +17,0 miljoner kronor 
jämfört med periodens budget. De största positiva avvikelserna finns på ekonomiskt 
bistånd och arbetsmarknadsinsatser. Vänsterpartiet ser denna avvikelse som oroväckande. 
Det är ett tufft ekonomiskt läge för många hushåll och civilsamhället i Nacka signalerar om 
att fler söker sig till deras insatser tex när det gäller matutdelning från de lokala kyrkorna. 
Vänsterpartiet förutsätter att Nämnden för arbete och försörjning visar på mer 
genomgående förklaring när sammanträdet behandlar tertialrapport 2. Det är positivt om 
fler människor av olika anledningar blivit självförsörjande, men ett positivt resultat på 17 
miljoner kronor kan också bero på att fler har fått avslag på sina ansökningar och att 
processen för att söka ekonomiskt stöd är för komplicerad. Risken finns då att människor 
som har behov av ekonomiskt bistånd och rätt till det får avslag för att det inte förstår hur 
tex handlingar ska komma in. En process som i Nacka kommun idag är helt digitaliserad 
och inte lättillgänglig för alla. 
 
- - - - - 
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§  279 KFKS-2023-00612 

Revidering av Käppalaförbundets förbundsordning 
Hemställan från Käppalaförbundet om att ändra §14 Lån i Käppalaförbundets förbundsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige godkänner att Käppalaförbundets förbundsordnings § 14  
Lån ändras till; Till anskaffande av erforderliga medel för förbundets verksamhet 
äger förbundet uppta lån. Härvid ska iakttas, att sammanlagda lånesumman inte vid 
något tillfälle får överstiga 4 150 000 000 kronor. Upptagande av lån till högre 
belopp än som här angetts får dock ske, om samtliga medlemskommuner det 
medger i särskilt beslut. 

2. Kommunfullmäktige godkänner att den nya förbundsordningen gäller från 2023-
12-01. 

Sammanfattning av ärendet 
Omvärldsutvecklingen med höjda finansieringskostnader, höjda inköpspriser och osäkerhet 
i leveranser har gett upphov till fördyrningar och förseningar i Käppalaförbundets 
investeringar. Av denna anledning har Käppalaförbundet hemställt om att höja låneramen 
med 600 miljoner kronor till 4 150 miljoner kronor. Nacka kommuns nuvarande andelstal i 
förbundet uppgår till 6,1 procent, vilket innebär att kommunens ekonomiska ansvar för de 
ekonomiska åtagandena ökar med 36,3 miljoner kronor. 

Stadsledningskontoret har inget att erinra under förutsättning att samtliga 
medlemskommuner godkänner den föreslagna låneramen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 113 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt ekonomi- och finansstaben, daterad den 
28 augusti 2023 
Bilaga 1 Hemställan om att ändra § 14 Lån i Käppalaförbundets förbundsordning  
Bilaga 2 PM Rapport låneram och revidering av förbundsordning 
Bilaga 3  PM Bilaga 1 Sammanfattning av arbete med den Strategiska investeringsplanen  
Bilaga 4 PM Bilaga 1_1 Projektkort  
Bilaga 5  PM Bilaga 1_2 Tabell motiv till projekt tom 2026  
Bilaga 6 PM Bilaga 2 Underlag SIP 2023  
Bilaga 7 PM Bilaga 3 Fördjupad processutredning  
Bilaga 8 PM Bilaga 4 Principförslag K900k Huvudrapport  
Bilaga 9 PM Bilaga 5 Utvärdering av utbyggnadsalternativ  



 
17 (93) 

 2 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 10  PM Bilaga 6 Rapport om finansieringsprinciper för Käppalaförbundet 2023 
Bilaga 11 Nuvarande förbundsordning 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  280 KFKS-2016-00285 

Samarbete genom markanvisning i tidigt skede inom 
stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget markanvisningsavtal med Skanska 
Sverige AB för del av Sicklaön 40:14 och Sicklaön 14:1 inom 
stadsbyggnadsprojektet Mötesplats Nacka, enligt bilaga 1. 

2.  Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen ingå kommande tilläggsavtal 
till markanvisningsavtal med Skanska Sverige AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Mötesplats Nacka är ett strategiskt viktigt projekt för Nackas stadsutveckling, både som del 
av utbygganden av tunnelbanan och Centrala Nacka och de åtaganden som kommunen har 
enligt Stockholmsförhandlingen men också för att utveckla en attraktiv stadsmiljö och 
kommunikationsnod för boende och företag i hela Nacka. Projektet bidrar starkt till att 
binda samman de norra och södra delarna av Centrala Nacka med en överdäckning av delar 
av Värmdövägen. 
Under 2023 har projektet gått in i ett intensivt planerings- och projekteringsskede med 
stort fokus på att se över och uppdatera projektets ekonomiska förutsättningar och tidplan 
inför kommande inriktningsbeslut. Det finns också behov av att redan nu knyta en stark 
och erfaren byggaktör till projektet för att säkra genomförbarheten. Därför föreslås en 
direktanvisning i ett tidigt skede till Skanska Sverige AB för kvarter 1 till 6 i den preliminära 
strukturen, se bild 3 nedan. Det underlättar också samordning med övriga berörda parter 
för att åstadkomma en attraktiv och hållbar naturban stadsdel.  
Enligt förslaget ska kommunen och Skanska genomföra markanvisningen i två steg, vilket 
dels beror på att det är tidigt skede i en lång process och dels att priset på marken är svårt 
att avgöra idag beroende på rådande osäkra marknadsläge och att markanvändningen inte 
är bestämd. Tilläggsavtalet ska tecknas när kommunen och Skanska anser det lämpligt, 
dock senast inför att detaljplanen ställs ut på samråd. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
102 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 22 augusti 2023 
Bilaga 1 Markanvisningsavtalet med tillhörande bilagor 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna, Johan Krogh för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät gemensamt 
anteckna följande till protokollet: 
”Vi ser att det här är ett bra sätt att komma vidare i planeringen för bussterminalen och  
överdäckningen av Värmdöleden vid Nacka Forum. Det är ett stort, svårt, kostsamt och  
oerhört komplext projekt och kommunen behöver externa samarbetspartners som har  
kunnande och kraft att kunna genomföra det. I det vidare arbetet ska vi se till att  
byggnationen blir grön, trevlig och klimatsmart.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna är positiva till Mötesplats Nacka och hur stadsmiljön kan utvecklas 
med en överdäckning av väg 222. Men, att ingå samarbete med Skanska genom 
markanvisning i tidigt skede inom stadsbyggnadsprojekt Mötesplats Nacka är inte helt 
riskfritt eller oproblematiskt. Som vi har förstått det behöver kommunen knyta till sig en 
aktör för att projektet ska kunna fortlöpa, och det värnar vi om. Nacka kommun har i sitt 
program för markanvändning möjliggjort för detta tillvägagångssätt med markanvisning i 
tidigt skede, men vi anser att detta måste användas sparsamt efter rigorös förberedelse och 
dialog med flera potentiella aktörer.  
När nu projektet genomförs på detta sätt är det bra att markanvisningen sker i flera steg 
vilken ger kommunen möjlighet att dra sig ur. Det är viktigt att vi hela tiden kan omvärdera 
detta beslut om så behövs i framtiden. Socialdemokraterna har tidigare bland annat lyft att 
kommunen ofta räknar med att få in mer pengar på markexploatering än vad vi i slutändan 
får. Det är därtill mycket viktigt att både tidsplan och budget hålls i ett såhär omfattande 
projekt.  
Det är viktigt att politiken får tät återkoppling kring hur projektet framskrider. Vi förväntar 
oss att få ta del av en tid- och aktivitetsplan med milstolpar samt en kostnadsplan över 
projektets olika faser.  
Socialdemokraterna anser vidare att avsnittet i avtalet vad gäller klimat och miljö är tunt. I 
ett sådant här omfattande projekt är det viktigt att vi har höga klimatambitioner och att 
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Skanska är väl införstådda med det. Vidare så reglerar avtalet att bostäder ska uppföras med 
fri upplåtelseform. Socialdemokraterna hade gärna sett att kommunen styrde 
upplåtelseformen då vi hela tiden strävar efter blandad bostadsbebyggelse.  
När centrala Nacka växer och utvecklas på detta sätt måste vi i alla lägen se till att bygga 
idrotts- och fritidsytor. Gör vi det inte nu kommer det inte finnas några för framtida 
generationer. Det är oerhört viktigt att tillgången till idrotts- och fritidsytor i närområdet tas 
med fortsatt i projektet och att möjligheter att tillskapa dessa hålls öppna.  
Vi kommer noggrant följa och fortsätta bevaka projektet Mötesplats Nacka vad gäller det 
ovan nämnda men också sett till utformning och gestaltning, samt att det som helhet blir 
en bra lösning där bussterminalen ligger nära tunnelbanan så byten blir smidiga.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan deltar inte i beslutet just nu eftersom vi behöver mer tid att diskutera denna 
fråga i partiet. Vi återkommer till kommunfullmäktige med ställningstagande.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är ett mycket stort projekt som är svårt att överblicka i alla detaljer, det är både staten 
regionen och kommunen som verkar och har intressen i samma område. Vänsterpartiet ser 
det nödvändiga i att knyta en stor och kompetent exploatör till projektet som har den 
kompetens och erfarenhet som efterfrågas. Trots storleken och den lång tiden för 
framdriften av överdäckningen och bebyggelsen vill redan nu värna om att de nya 
torgytorna, parker och lekplatser som kommer byggas ska vara allmän platsmark. 
Tillgänglighet för alla boende i regionen att få vistas och verka i centrala Nacka är en 
demokratifråga. Vi är missnöjda med den fria upplåtelseformen och hade föredragit en 
markanvisning som även innehöll hyresrätter. 
Enligt vår mening hade det blivit ett starkare och bättre markanvisningsavtal med tydligare 
skrivningar om miljö och klimatfrågor i avtalet. Nu när det är lösare formulerat kommer vi 
den fortsatta processen bevaka de frågorna. 
Vi vill i samma tidiga skede lyfta den viktiga från om arbetsmiljö och kollektivavtals 
liknande villkor i markanvisningsavtalet med byggföretaget och alla exploatörens 
underentreprenader. Arbetsplatsolyckor ökar och arbetsmiljöarbetet försämras med alla 
underentreprenörer som inte följer lagar och arbetsmiljöregler. Vänsterpartiet ser som 
nödvändigt att Nacka kommun krav-ställer byggherren att regler, lagar och 
kollektivavtalsliknande former ska gälla i hela projektets verksamheter och i alla 
underentreprenader. 
Med alla dessa frågor i dag obesvarade ser vi ändå det viktiga och nödvändiga i att 
samarbetet genom markanvisningsavtalet beslutas om idag. Det är ett beslut som kommer 
pågå under flera mandatperioder så vi ser det som positivt med en stor majoritet för 
förslaget. Vi räknar med att flertalet farhågor som nämnts delas av en majoritet i 
fullmäktige och kommer lösas allteftersom ärendet framskrider och leda till projektet blir 
än bättre.” 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Överdäckningen av Värmdöleden är en viktig pusselbit i utvecklingen av centrala Nacka 
som ger möjlighet att skapa såväl en ny plats som ett sammanhang varför Miljöpartiet 
genom åren varit positiva till projektet. För Miljöpartiet är det viktigt att vi gemensamt äger 
mellanrummen mellan husen och att de offentliga ytor som tillkommer i området tack vare 
överdäckningen blir i kommunens ägo och det är därför bra att det framgår att det enbart 
är kvarteren med husen som markanvisas. En viktig del att ha med sig i detaljplaneringen 
framöver är dock var gränsen mellan fastighetsägarens och kommunens mark går, så att vi 
möjliggör för både levande fasader och gator med växtlighet.” 
 
- - - - - 
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§  281 KFKS-2023-00192 

Motion – Inför biotopskyddsområde eller 
naturvårdsavtal för en del av Erstaviksskogen 
Motion den 20 februari 2023 av Alena Jukic (V) m.fl. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

1. Kommunfullmäktige noterar att en allmän dialog om skydd av natur i Erstavik har 
inletts med markägaren.  

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att aktivt förhindra eventuell 
avverkning av det skogsområde som Erstavik har lämnat in en avverkningsanmälan 
på.  

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet har lämnat en motion som handlar om att kommunen bör införa 
biotopskyddsområde eller naturvårdsavtal för en del av Erstaviksskogen, som markägaren 
avverkningsanmält. 

Motionen har remitterats till natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsen via 
kommunstyrelsens miljöutskott och kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Det område som motionen föreslår att skydda har ett högt naturvärde. Dock finns flera 
sådana områden i Nacka. Det kommer att startas en utredning för att lokalisera områden 
med skyddsvärd natur i enlighet med den politiska överenskommelsen att öka andelen 
skyddad natur från 25 procent till 30 procent. Kommunen och markägaren har en dialog 
kring möjligheten att på sikt inrätta naturvårdsavtal eller andra typer av områdesskydd för 
delar av Erstaviksskogen.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 126 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 7 september 2023 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde 2023-06-20 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde 2023-08-23 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  
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Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael 
Carlsson (NL) och Henrik Unosson (S), bifall till följande ändring av beslutspunkt två i 
arbetsutskottets förslag:  
”Att kommunen för dialog med markägaren om att föreslaget område inte avverkas tills 
utredningen är klar och skyddsvärda områden i Nacka är identifierade. ” 

Tomas Ottosson (V) yrkade även bifall till första att-satsen i motionens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns följande förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
och ändringsförslaget från Desha Svenneborg samt yrkandet från Tomas Ottosson.  
 
Ordföranden utsåg arbetsutskottets förslag som huvudförslag och ställde först Desha 
Svenneborgs förslag mot arbetsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden yrkandet från Tomas Ottosson mot arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande.  
”Eftersom detta område i den unika Erstavikskogen redan är avverkningsanmält är det 
bråttom att rädda detta område, ett Nej till motionen idag kan betyda att det inte går att 
rädda skogen för den är avverkad. Detta mitt i en till stor del oavverkad gammelskog på 
gångavstånd från Hellasgården Älta, Fisksätra och Solsidan. En central del av Erstavik som 
är utropat som riksintresse för naturvård, kulturmiljövård och friluftsliv. Det är ett stort 
besökstryck på Erstavik och Nacka reservatet, 2 miljoner årliga besökare tar området emot 
och möjligheterna att kunna uppleva orörd skog är centralt i upplevelsevärdena för 
friluftslivet. För den biologiska mångfalden i Erstavik och resten av Stockholm är det 
mycket viktigt att de orörda skogarna som är någorlunda sammanhängande får stå kvar 
eller sköts i skogsbruk som tar extremt stort ansvar för att ge ekosystemet möjlighet att 
fortleva. Tyvärr är stora delar av Erstavik kalavverkat i närtid med förlust av 
biologiskmångfald som resultat, Det blir träd plantage efteråt som är en monokultur. En 
värdekärna för biologisk mångfald som finns i det avverkningsanmälanområdet är 
nödvändig för att det ska finnas område för föryngring av arter och som område för att 
sprida arter ifrån. I de små naturområden som finns i centrala Nacka är det nödvändigt för 
dessas biologiska mångfald att det finns arter som kan vandra in igen och fylla på i känsliga 
miljöer.” 
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Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Erstaviksområdet erbjuder fantastiska rekreations- och naturvärden som kommer både 
Nackabor och Stockholmare till godo. Men Erstavik är också ett skogs-, jordbruks- och 
fastighetsförvaltningsföretag. Det ligger i allas intresse att Erstavik kan bedriva sin 
verksamhet på ett lönsamt och hållbart sätt.  
Genom åren har ett gott samarbete mellan Nacka kommun och Erstavik varit grunden för 
att tillgängliggöra området för allmänheten genom leder, entréer och samarbetsavtal. Nu 
pågår positiva och konstruktiva diskussioner kring ett eventuellt naturvårdsavtal. Detta som 
en del i det arbete som Nacka kommun bedriver med utgångspunkt i samarbetet mellan 
Alliansen och Miljöpartiet om att skydda 30% av Nackas yta. Detta är något som kommer 
att säkra både naturvärden och rekreationsmöjligheter för framtiden. Det är positivt för 
Nackaborna.  
Att i det läget, som vänsterpartiet vill, ålägga markägaren ”förbud” och andra 
tvångsåtgärder kommer inte att gynna samarbetsklimatet och riskerar istället att skada den 
goda relationen till Erstavik. Det är dessutom väldigt tveksamt om Nacka kommun har 
några egentliga befogenheter att förbjuda markägaren att vidta vissa åtgärder. En fientlig 
åtgärd som alltså kan ha stora negativa effekter, men som i slutänden är ett slag i luften. 
Det är en dålig strategi. Bättre då att bygga vidare på den goda relationen mellan 
kommunen och Erstaviks markägare och i samförstånd arbeta för att säkra upp områdets 
värden. 
Erstaviksskogarna brukas i enlighet med godkänd skogsvårdsplan. Skogsvårdsstyrelsen 
godkänner områden för avverkning. Till det väljer markägaren att på eget initiativ att 
undanta ytor längs markerade leder och i anslutning till känsliga biotoper. Det är positivt.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Moderaterna instämde Johan Krogh för 
Centerpartiet, Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna.  
 
 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna förstår och värdesätter balansen mellan markägarens behov av 
ekonomisk vinning och kommande generationers behov av en intakt och mångsidig natur. 
Erstaviksskogen är en värdefull resurs i Nacka med en rik biologisk mångfald. Genom att 
införa biotopskydd kommer vi att skydda dessa värden och säkerställa att skogen fortsätter 
att vara en livsmiljö för en mängd olika arter, inklusive hotade och känsliga sådana. 
Det är viktigt att förstå att skyddet av skog och natur inte enbart gynnar kommande 
generationer, utan också bidrar till vår egen välfärd och livskvalitet. Skogarna ger oss 
möjlighet till rekreation och återhämtning från det stressiga stadslivet. De fungerar också  
som viktiga kolsänkor och bidrar till att minska klimatförändringarna.  
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Vi uppmanar därför kommunen att noggrant utreda möjligheten att införa biotopskydd för 
en del av Erstaviksskogen, samtidigt som vi respekterar markägarens intressen. Genom att 
hitta en balans mellan ekonomiska intressen och bevarandet av naturen kan vi säkerställa 
att skogen fortsätter att vara en tillgång för både nuvarande och framtida generationer. Vi 
ser fram emot en givande dialog med markägaren och förhoppningsvis en kompromiss  
som gynnar alla parter.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiva till att öka andelen skyddad mark i Erstavik. Nackalistan har 
tidigare även framfört att följande åtgärder skulle gynna den biologiska mångfalden och 
friluftslivet;   

• Att inte exploatera fler delar av Erstavik i den kommande översiktsplanen än de 
redan utpekade 

• Att inte avverka nyckelbiotoperna 
• Att inte avverka i naturreservaten som ingår i Erstavik (t ex vid Strålsjön) 
• Att beakta vandringsleder och övrig rekreativa värden 

Allianspartierna i Nacka säger sig vilja skydda skogen i Erstavik och öka andelen skyddad 
natur till 30% av Nackas totala mark. Det är då lite ologiskt att M, KD, L och C inte vill 
ställa sig bakom vare sig motionen eller miljöpartiets tilläggsyrkande i natur- och 
trafiknämnden 2023-06-20 om att föra en dialog med ägaren i syfte att undvika avverkning 
av skogen. 
Nackalistan kommer att följa ärendet noga och hoppas att kommunen går från ord till 
handling, och att inte skogen ska hinna avverkas under tiden.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Enligt samverkansavtalet mellan Miljöpartiet och M, C, L och KD ska 30% av Nackas 
natur skyddas, något som kan ske på olika sätt genom naturvårdsavtal, biotopskydd eller 
annat. Det här innebär att kommunägd mark inte räcker till för att uppnå målet och ett 
naturligt steg är att titta på Erstaviks stora naturområden och i samförstånd med 
markägaren samt kommunala medel få till skydd. Den mark i Erstavik som har 
avverkningsanmälts, och som den här motionen syftar till att skydda, innehåller 11 
naturvårdsarter och ligger intill en vandringsled. Vi anser att detta motiverar att med 
markägaren föra en dialog för att pausa avverkningen tills dess att utredningen om ökat 
skydd i Nacka genomförts. Detta stycke natur har potential att härbärgera viktig biologisk 
mångfald, samtidigt som det har stora rekreationsvärden i och med sin närhet till en 
vandringsled.” 
 
- - - - - 
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§  282 KFKS-2023-00285 

Motion – Buffertzoner intill skyddad natur 
Motion den 20 mars 2023 av Desha Svenneborg m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  
 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan arbetar aktivt med gränsen mellan 
skyddad natur och bebyggelse i nya detaljplaner för att undvika ingrepp i naturen. Det 
behövs därför ingen sådan utredning som föreslås i motionen eftersom det redan idag finns 
ett etablerat arbetssätt.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur gränsen mellan skyddad natur och 
bebyggelse kan planeras för att undvika ingrepp i naturen.  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till natur- och trafiknämnden, miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen via kommunstyrelsens miljöutskott och 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. Natur- och trafiknämnden, miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har beslutat att lämna förslag 
till beslut till kommunfullmäktige. Juridik- och kanslistaben har i detta ärende, som går via 
stadsutvecklingsutskottet till kommunstyrelsen och vidare till kommunfullmäktige, gjort en 
samlad bedömning av förslagen i motionen utifrån kommunstyrelsens perspektiv 
Kommunen är medveten om problematiken med att träd i reservatsgräns nära bebyggelse 
kan komma att utgöra riskträd och behöva tas ner. Därför arbetar kommunen redan idag 
aktivt för att om möjligt skapa buffertzoner i de detaljplanearbeten som sker i anslutning 
till befintliga naturreservat samt skyddad natur eller där detaljplanearbete och pågående 
reservatsbildning sker parallellt. Detta sker genom att ett antal meter av detaljplaneområdet 
avsätts som naturmark med funktionen buffertzon. Två detaljplaner där detta har 
genomförts är Ryssbergen och Myrsjö Sportcentrum. I Kummelbergets 
verksamhetsområde pågår planarbete med bland annat buffertzon. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
113  
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 25 augusti 2023 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde 2023-06-20 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämndens sammanträde  
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2023-08-30 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde 2023-08-23 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Gunilla Grudevall-
Steen (L), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Tanken med buffertzoner är positiv och löser många gränsdragningsproblem. Sedan ett 
antal år, och ett antal naturreservat tillbaka arbetar därför kommunen efter den principen. 
Som ett exempel kan nämnas planen för Kummelbergets utvidgningsområde, där 
buffertzoner mot kringliggande Skarpnäs naturreservat ingår.  
Däremot är det en planeringsprincip som inte alltid är genomförbar. I vissa lägen skulle en 
påtvingad buffertzon i ett nyinstiftat naturreservat i anslutning till en befintlig detaljplan 
ofrånkomligen innebära eftergifter i naturreservatet, med risk för att höga naturvärden 
hamnar i buffertzonen. I sådana lägen är det bättre att avvara buffertzonen. Vi utgår från 
att principen om buffertzoner används i mesta möjliga mån, men att avsteg kan 
förekomma.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Moderaterna instämde Johan Krogh för 
Centerpartiet och Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna.  
 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Den beskrivna processen med att avsätta naturmark och prickmark på respektive sida 
fastighetsgräns vid planläggning av bebyggelse intill naturreservat är en arbetsmetod som är 
genomtänkt och välfungerande. Nackalistan är positiva till att denna arbetsmetod numera 
tillämpas vid planläggning intill all skyddad mark. Vi delar även motionärens ambition att 
skydda minst 30% av Nackas kommuns yta.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Skyddad natur är oerhört viktigt för mänsklighetens överlevnad och i Nacka har vi tack 
vare Miljöpartiet ett mål i linje med FN och EU om att skydda 30 procent. Vad som också 
är viktigt är hur vi arbetar med gränserna kring skyddad natur särskilt när dessa gränsar till 
annan bebyggelse, för att undvika ingrepp i naturen. Att planera in buffertzoner kring 
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skyddad natur är ett sätt att lösa detta, och det är bra att det nu kommer bli så framöver i 
Nacka.” 
 
- - - - - 
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§  283 KFKS-2023-00525 

Motion – TikTok-förbud   
Motion den 15 maj 2023 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om ett generellt 
TikTok-förbud på kommunens tjänstetelefoner. Kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår ett arbete för att ta fram stöd och verktyg så att kommunens verksamheter, utifrån 
sina specifika informationstillgångar, kontinuerligt kan genomföra lämplighetsbedömningar 
av olika appar (däribland TikTok). Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun förbjuder appen Tiktok i tjänstetelefoner.  
Utifrån redogörelsen i ärendet framgår att det redan idag finns möjligheter i kommunen att 
begränsa användandet av appar i de fall en det utifrån en lämplighetsbedömning finns skäl 
att begränsa. I en sådan lämplighetsbedömning spelar flera aspekter in. Bland annat måste 
en bedömning göras utifrån skyddsvärdet på informationstillgångarna som finns inom 
verksamheten samt resultatet av risk- och konsekvensanalys utifrån om uppgifterna 
kommer till kännedom av extern part (exempelvis främmande länder såsom exempelvis 
Kina). Särskild hänsyn måste även tas till samhällskritiska och säkerhetsskyddsklassificerade 
verksamheter. För att stötta chefer och medarbetare i detta komplexa arbete pågår ett 
arbete i kommunen för att bidra med kommunikation och vägledning i dessa frågor. Istället 
för att generellt förbjuda TikToK på tjänstepersonstelefoner bör kommunen fortsätta 
arbetet med att ta fram stöd och verktyg så att verksamheter, utifrån sina specifika 
informationstillgångar, kontinuerligt kan genomföra lämplighetsbedömningar av olika 
appar (däribland TikTok). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 128 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 18 augusti 2023 
Bilaga 1 Motionen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Vi ställer oss bakom den bakomliggande uppfattningen till motionen – TikTok är en app 
som inte hör hemma på kommunala kommunikationsverktyg där potentiellt känslig 
information hanteras. Det krävs en naivitet bortom det ouppsåtligas gräns för att blunda 
för risken det innebär att låta en app utvecklad driven under insyn av den kinesiska regimen 
(skalbolagets utfästelser om att så inte är fallet anser vi bör tas med en stor nypa salt).  
Men vi kan inte stödja motionen såsom den är, eftersom TikTok endast är en del av 
problemet. Det finns långt fler appar som dras med likartade risker, både gentemot 
främmande stater och mot andra fientliga krafter. Vilka dessa är förändras snabbt, och ett 
generellt förbud mot kommunikationsplattformar är varken produktivt eller önskvärt. 
Dessutom är riskerna inte desamma för alla användare, enheter eller nätverk.  
Således vill vi hellre verka för mer dynamiska regelverk och rutiner, som ger ansvar och 
möjligheter för berörda organisationer att ta beslut om vad som gäller från fall till fall. För 
detta behövs en kompetenshöjning, och ett organiserat samarbete med 
expertisorganisationer som kan bistå vid riskbedömningar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar de argument som förs fram i tjänsteskrivelsen men vi tycker att 
motionen lyfter en hel del viktiga frågor som vi kommer fortsätta att bevaka.” 
 
- - - - - 
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§  284 KFKS-2023-00821 

Tertialbokslut 2 år 2023 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för tertial 2 2023 i enlighet med bilagorna 1-6 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 22 september 2023.  
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att få 
ekonomin i balans. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari - augusti 2023 ett utfall på netto - 146,9 
miljoner kronor, vilket är 20,5 miljoner kronor bättre än budget. Flera delar av 
kommunstyrelsen har under denna period utfall som visar större överskott som inte 
kommer kvarstå under året, utan balanseras ut. Det är både periodisering av budget, ökade 
elpriser, stigande inflation och förskjutna kostnader som förklarar detta utfall.  
 
De delar av kommunstyrelsen som efter åtta månader redovisar i utfallet ett samlat 
underskott mot budget på totalt -9,2 miljoner kronor är:  
• kommunfullmäktige (-1,5 miljoner kronor),  
• kommunstyrelsen som egen nämnd (-4,4 miljoner kronor),  
• stadsledningskontoret och stab (-0,5 miljoner kronor),  
• Södertörnsbrandförsvar (-0,9),  
• M&H enheter (-1,3)  
• samt Stadsutveckling (-0,6).  
 
De delar av kommunstyrelsen som redovisar ett samlat överskott mot budget med totalt 
29,7 miljoner kronor är:  
• revision (0,6 miljoner kronor),  
• stöd och serviceenheten (3,8 miljoner kronor),  
• fastighetsenheten (18,9 miljoner kronor),  
• välfärd skola (4,0 miljoner kronor),  
• samt välfärd samhällsservice (2,4 miljoner kronor).  
 
Prognosen för helåret är -227,4 miljoner kronor, vilket är 4,4 miljoner kronor sämre än 
budget och 2,9 miljoner kronor bättre än T1 prognosen. Större delen av avvikelsen ligger 
hos enheten för kommunstyrelsen som egen nämnd, som har nu fått justera prognosen till 
underskott på 4,5 miljoner kronor, samtidigt som välfärd samhällsservice justerat sin 
prognos till överskott på 1 miljoner kronor. Södertörns brandförsvar har oförändrad 
prognos jämfört med T1 prognosen.  
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Den totala sjukfrånvaron för kommunen för perioden januari-augusti 2023 uppgår till 5,8 
procent, vilket är 0,9 procentenheter lägre jämfört med motsvarande period 2022.  
 
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med kommunstyrelsens 
särskilda uppdrag pågår och rapporteras vid varje tertial. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 106 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 22 september 2023 
Bilaga 1 Tertialrapport 2 kommunstyrelsen 
Bilaga 2 Tertialrapport 2 stadsutvecklingsområdet 
Bilaga 3 Tertialrapport 2 fastighetsenheten 
Bilaga 4 Tertialrapport 2 välfärd samhällsservice 
Bilaga 5 Tertialrapport 2 välfärd skola 
Bilaga 6 Uppföljning internkontrollplan kommunstyrelsen tertial 2 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Kommunstyrelsen uppvisar ett överskott för perioden men ett mindre prognostiserat 
underskott för helåret 2023. Det är givetvis bra att i högsta möjliga utsträckning hålla 
budgeten, dock finns det vissa oroande tecken bakom siffrorna. Ett exempel är att 
överskott görs i stöd- och serviceenheterna på grund av vakanta tjänster. Det må vara 
positivt för det ekonomiska utfallet på kort sikt, men riskerar gå ut över de befintliga 
medarbetarna och är inte hållbart i längden. Här måste kommunen jobba för att vara en 
attraktiv arbetsgivare för att enklare kunna fylla dessa tjänster. Till detta ska läggas att 
antalet anställda i kontorsorganisationen minskat ordentligt under året samtidigt som de 
anställda inom flera enheter går på knäna. Några av dessa har ersatts med ökat antal 
konsulter, vilket blir dyrare i längden. En positiv sak att notera är dock den sjunkande 
sjukfrånvaron, detta är ett bra mått på hur bra arbetstagarna trivs och en hög sjukfrånvaro 
riskerar kosta kommunen mycket pengar framöver. Här behöver man fortsätta jobba 
förebyggande för att hålla nere nivån på andelen sjuka.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Kommunstyrelsen prognostiserar ett underskott för helåret 2023 vilket är oroande, 
samtidigt finns det lite glädjeämnen och det är att sjukfrånvaron sjunker. Nackalistan oroar 
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sig för att verksamheterna som redan innan inflationskrisen tog fart var hårt ansträngda och 
nu har det under året blivit ännu tuffare. Det är viktigt att se till att kompensera 
verksamheterna i nästa års budget för att undvika en kvalitetsminskning.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet har länge kritiserat den ekonomiska politik som alliansen driver där 
verksamheterna ständigt ska genomföra besparingar. Tertialboksluten visar på många 
verksamheter är drabbade av detta och att de inte har fått de ekonomiska förutsättningarna 
för att bedriva verksamhet utifrån verkliga behov. Det är viktigt att kommunen har en god 
ekonomi, men detta ska inte ske på bekostnad av invånarnas välfärdsbehov. 
I tertialrapport 2 för kommunstyrelsen redovisa det bland annat att Välfärd samhällsservice 
visar ett utfall på noll miljoner kronor, vilket innebär en avvikelse mot budget med 2,4 
miljoner kronor. Det positiva resultatet beror på effektiviserade diverse intäktsprocesser, 
kontinuerligt arbete med personalplanering samt att flera verksamheter gått bättre än 
budgeterat. Det är positivt att verksamheterna går bättre än budgeterat men Vänsterpartiet 
anser inte att det är rimligt att personal ska behöva lägga så mycket tid och fokus på att 
effektivisera. Dessa processer hade inte varit nödvändiga om tex löne- och 
priskompensation finns med i budget från start och om verksamheternas budget utgår från 
medborgares faktiska behov.  
I tertialrapport 2 för Välfärd samhällsservice påpekas att den positiv budgetavvikelse bland 
annat beror på den extra checkökning som tillfördes vid halvårsskiftet genom 
tilläggsbudgeten. Vidare står även att ”Utöver det har beläggningen varit över budget och 
ett fortsatt omfattande arbete genomförs för att konstant anpassa personaltimmar utifrån 
aktuella checknivåer.” Detta är oroväckande enligt Vänsterpartiet då personal ska arbeta 
utifrån behov och inte checknivåer.  
Välfärd samhällsservice signalerar för att den interna ekonomin riskerar att påverkas av 
aviserade hyresökningar på 15,5 procent, hög inflation och därmed höga kostnader och 
höga löneanspråk. Det påpekas även att flera fackförbund utöver kommunal aviserat att de 
önskar väsentligt högre löneökningar inför nästa år. Vänsterpartiet ser detta som viktiga 
signaler för Nacka kommun inför arbete med nästa års mål och budget.” 
 
- - - - - 
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§  285 KFKS-2023-00860 

Mål och budget 2024 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer fokusområden och 
resultatindikatorer samt budgetram 2024–2026 för kommunstyrelsen inklusive 
stadsutvecklingsområdet, fastighetsenheten, välfärd skola och välfärd samhällsservice i 
enlighet med bilagorna 1, 2, och 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 25 september 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Detta ärende omfattar förslag till mål och budget för hela kommunstyrelsen. I kommun-
styrelsen ingår verksamheter som stadsutvecklingsområdet och fastighetsenheten som 
själva bereder eget Mål och budgetunderlag som KSSU behandlat 19 september samt 
produktionsenheterna välfärd skola och välfärd samhällsservice. Kommunstyrelsen egna 
verksamheter är presenterade i bilaga 1. 

Förslagen bygger på de ramar som kommunstyrelsen noterade i juni 2023. Ärendet inleds 
med att redovisa kommunstyrelsens ansvar och uppgifter samt en kort beskrivning av 
utgångsläget. Därefter följer en redogörelse för arbete med att nå målen för de olika 
fokusområden och resultatindikatorer samt en framåtblick. I den nya ansvarsstrukturen 
som har införts har de olika ansvaren renodlats. 

Kommunstyrelsens totala ram för 2024 föreslås öka med 29,0 miljoner kronor netto till 
277,1 miljoner kronor från ramärendet i juni som var 248,1 miljoner kronor. 

Vid sammanträde med kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 beslutade 
utskottet att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 108 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 25 september 2023 
Bilaga 1 Mål och budget 2024–2026 kommunstyrelsen 
Bilaga 2 Mål och budget 2024–2026 stadsutveckling 
Bilaga 3 Mål och budget 2024–2026 fastighetsenheten 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Johanna Kvist (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att Vänsterpartiet inte deltar i beslutet.  
 
Desha Svenneborg (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet.  
 
- - - - - 
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§  286 KFKS-2023-00652 

Övergripande risk- och sårbarhetsanalys för Nacka 
kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar risk- och sårbarhetsanalysen för Nacka kommun 2023–2026 i  
enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen reviderad 2023-09-26. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt lagen (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära 
händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH) ska kommuner analysera vilka extraordinära 
händelser som kan inträffa i kommunen, och hur händelserna kan påverka kommunens 
verksamheter.  
Sammanställning ska göras i en risk- och sårbarhetsanalys (RSA) under det första året av en 
ny mandatperiod. I samband med denna bedömning tas förslag på åtgärder fram för att 
stärka kommunens förmåga att hantera fredstida kriser samt att minska kommunens 
sårbarheter inför dessa risker. Detta stärker kommunens krishanteringsförmåga.  
 
Risk- och sårbarhetsanalysen ska rapporteras till Länsstyrelsen Stockholm under 
mandatperiodens första år, dock senast 31 oktober 2023.  
 
Inför kommunstyrelsens sammanträde den 2 oktober 2023 har risk-och sårbarhetsanalysen 
(bilaga 1) fått ett reviderat sidhuvud. Detta enbart för att tydliggöra att det inte rör sig om 
ett program, samt att fullmäktige inte är beslutsinstans i ärendet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben daterad den 18 september 2023, reviderad den 26 
september 2023 
Bilaga 1 Risk- och sårbarhetsanalys Nacka kommun 2023–2026, reviderad den 26  
september 2023  
Bilaga  2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september  
2023 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från ledningsstaben.   
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att den risk- och sårbarhetsanalys som tagits fram är väldigt bra. Den 
uppfyller intentionerna att reducera risker, minska sårbarheter och förbättra vår förmåga att 
förebygga, motstå och hantera kriser och extraordinära händelser. Det har varit en bra 
metod att använda sig av flera workshops för att få underlag att skriva denna analys.” 
 
- - - - - 
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§  287 KFKS 2014/1-201 

Utbyggnad av tunnelbana i Nacka 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Det övergripande syftet med utbyggnaden av tunnelbana till Nacka är att öka kapaciteten i 
kollektivtrafiksystemet och skapa förutsättningar för en hållbar tillväxt med nya bostäder 
och arbetsplatser. Stockholmsförhanslingens Huvudavtal med tillhörande Delprojektavtal 
och Tilläggsavtal 2021 innehåller finansiering för utbyggnad av tre tunnelbanelinjer och 
åtagande om nya bostäder. Trafikstart bedöms fortsatt till 2030 för tunnelbana till Nacka 
och Söderort. 
Överenskommelse om finansiering av tunnelbana till Nacka innebär att Nacka kommuns 
totala medfinansiering uppgår till 1 339 miljoner kronor (exklusiv KPI och projektrisker). 
Nacka kommun har fram till och med den 31 juli 2023 fakturerats 759 miljoner kronor 
(inklusive KPI). I redan fakturerade medel ingår en förtida betalning som avräknas när 
bostadsåtagandet är uppfyllt.  
Sedan 2014 har närmare 3 000 bostäder påbörjats som Nacka kommun kommer kunna 
tillgodoräkna sig i bostadsåtagandet i överenskommelsen, av dessa har 2 050 nya bostäder 
färdigställts vid utgången av tertial 2 2023. Det är sannolikt att takten för färdigställande av 
nya bostäder i kommunen kommer att påverkas negativt av rådande förutsättningar på 
bostadsmarknaden. En lägre utbyggnadstakt inverkar negativt på kommunens möjligheter 
att uppnå bostadsåtagande, ett aktivt arbete med prioriteringar i projektportföljen sker 
kontinuerligt för att skapa goda förutsättningar för ett bostadsbyggande i linje med 
tidsplanen i avtalet, 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
100  
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 4 september 2023 
Bilaga 1 Årsrapport 2022 Stockholmsförhandlingen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”I Nacka ska människor kunna leva med hög livskvalitet och få förverkliga sina drömmar.  
Hela vår gärning går ut på detta: bra bostäder för nackaborna, bra skolor för våra barn, 
entreprenörer som skapar arbetstillfällen, god livsmiljö och hälsa, trivsamt och tryggt. Att 
dra tunnelbanan till Nacka är en del av det. Om några år kommer Nackaborna på några få 
minuter kunna ta sig till centrala Stockholm, och stockholmare åka hit. För jobb, för att 
besöka vänner, eller uppleva kulturlivet. Med kortare köer och mer tid för livet. 
Tillsammans med utbyggnaden av tunnelbanan utvecklar vi västra Sicklaön och det som 
kallas för Centrala Nacka. Nya bostäder är också en del av det avtal som Nacka har ingått 
med staten och som staten följer upp. Den stora kostnaden tar stat och region, och en 
mindre del tar Nacka. Tillsammans arbetar vi för att minska risker med projektet och få en 
så låg kostnad som möjligt. Detaljplaner för 5700 bostäder har antagits inom ramen för 
tunnelbaneavtalet, och antalet bostäder i befintliga processer uppgår till ca 4 500. Det 
återstår en liten bit till de 13 500 som ska uppnås, men vi är en bra bit på väg. Den lägre 
byggnadstakten i hela Sverige påverkar även Nacka.” 
 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har gång på gång framfört att byggnadstakten som man avtalade i 
tunnelbaneavtalet är alldeles för hög. För mycket ska byggas på kort tid vilket leder till att 
man riskerar att missa att bygga ett samhälle där folk trivs och där folk vill bo. Det är dags 
för kommunen att sluta försöka uppfylla tunnelbaneavtalet när vi redan är så långt ifrån 
målet att det inte realistiskt kommer att nås. En stad är så mycket mer än bostäder och 
arbetsplatser. Det behövs idrottsplatser, kulturlokaler, mötesplatser, lekplatser och natur så 
att folk trivs. I en rasande fart riskerar Nacka kommun att bygga bort de värden som gjort 
att många av dagens nackabor trivs så bra här. Att kommunen bara uppfyllt 
tunnelbaneavtalets krav på bostadsbyggande till max 20% noteras då, detta innebär att 80% 
är kvar att bygga för att hålla avtalet. Från Nackalistan är vi tydliga, minska byggandet nu!” 
 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”För Miljöpartiet är en utveckling och förändring av centrala Nacka i takt med tunnelbanan 
självklar. För oss handlar det inte om att vi bygger stad, utan hur. Städerna står för en stor 
del av klimatpåverkan och utvecklingen av dem måste därför vara hållbar. Vi behöver lyfta 
och värdera grönska i staden mer, skapa sammanhang där folk vill vara och skapa en socialt 
hållbar och motståndskraftig stad. Hållbara sätt att resa där gående och cyklister får ta 
större plats än bilar i gaturummet, hållbara material och sätt att bygga hus och mer grönska 
i olika former är några exempel. Det går fort nu med klimatförändringarna och följaktligen 
också medvetenheten om dem och lösningarna för att möta dem. För varje byggprojekt 
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som försenas finns möjlighet att skapa något mer hållbart och få ett bättre “hur vi bygger 
stad”, få en bättre stad.” 
 
- - - - - 
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§  288 KFKS-2016-00100 

Tilläggsavtal till ramavtal för Älta centrum och 
markanvisning för förskola 
För stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Stensö 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tilläggsavtal till ramavtal för Älta centrum och 
markanvisning för förskola inom Älta 10:1 avseende stadsbyggnadsprojekt Sydvästra 
Stensö, 93103004, med Wallenstam AB enligt bilaga 1 till detta ärende. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett tilläggsavtal till Ramavtal för Älta centrum från år 2015 föreslås ingås med Wallenstam 
AB inom stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Stensö där en detaljplan för 325-450 bostäder 
och en förskola är under framtagande. Tilläggsavtalet reglerar en direktanvisning av mark 
för förskola inom kommunens fastighet Älta 10:1 och ger Wallenstam AB möjlighet att 
planera och uppföra en friliggande förskola. Verksamheten avses bedrivas av en privat 
förskoleaktör. Tilläggsavtalet reglerar även principer för att fastställa marknadsvärdena för 
övriga marköverlåtelser som kommer ske i samband med detaljplanens genomförande. 
Marknadsvärdet för mark för förskola kommer att fastställas genom att ta in en värdering i 
samband med detaljplanens antagande och markgenomförandeavtalets tecknande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
103 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 24 augusti 2023 
Bilaga 1 Förslag till Tilläggsavtal till ramavtal för Älta centrum och Markanvisning av  
förskola inom Älta 10:1 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att ärendet skulle 
återremitteras med motiveringen att ”omförhandla avtalet så att hänsyn tas till Boverkets 
rekommendationer gällande friyta för barns utevistelse.” 
 
Tomas Ottosson (V) instämde i första hand till Johanna Kvists yrkande om återremiss och 
yrkade i andra hand avslag. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  



 
42 (93) 

 2 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – stadsutvecklingsutskottets 
förslag, förslaget om avslag från Tomas Ottosson och förslaget om återremiss från Johanna 
Kvist. 
 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att avslå återremissen. 
 
Därefter ställde ordföranden stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och ingav 
följande: 
”Föreslagen friyta för barnens utevistelse på den planerade förskolan ligger långt under 
Boverkets rekommendationer. Parker och grönområden är viktiga kompletterande 
utemiljöer men kan inte ersätta en bra utemiljö på förskolegården. Att förlita sig på att 
barnen ska gå på utflykt till omkringliggande områden för att få sina behov av utevistelse 
tillgodosedda ställer höga krav på personalen. Den friyta som föreslås i denna 
markanvisning innehåller för liten yta per barn med mark som är svår att se hur friyta kan 
skapas som främjar barnens lärande och utveckling. Utöver detta vill vi skicka med att 
förskolan föreslås placeras med närhet till den bullrande och intensiva trafiken på 
Tyresömotorvägen som också medför sämre luftkvalitet.” 
 
Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav 
följande:  
”Det är ett bättre förslag att Nacka kommun bygger sin förskola själv och driver den i egen 
regi. Samordningsvinsterna som är ett argument för att direkt anvisa marken utan 
konkurrens kan även kommunen göra som fastighetsägare genom att låta byggföretaget 
som bygger på platsen även bygga förskolan till kommunen. 
Driftsformen som en marknadsdriven förskola är ett sämre alternativ än den 
kommunaltdrivna. Att dela ut skattepengar till vinst i en marknadsskola är direkt skadligt 
för verksamheten. Blotta misstanken om att vinstintresset gå före barnens behov är 
osmakligt. Tyvärr har det alltför ofta visat sig vara sant och för svårt för flera 
marknadsskolor att göra rätt prioriteringar för barnen och eleverna. 
Friytan för utomhuslek beräknas till minst 18 m2 vilket är mindre än hälften av vad 
boverket rekomederar. Området som är tänkt till förskolan ligger nedanför ett berg med 
höga träd som ger en skuggig och mörk miljö, det är även mycket nära Tyresövägen som är 
en starkt trafikerad motorväg med både ljudstörningar och luftkvalitetproblem. Partiklar 
från däcken kommer finnas i luften, hastigheten på motorvägen 90 km/h vilket ger stora 
påfrestningar på däcken och ökade partiklar i luften. Från det aktuella området för 
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förskolan är det 130 meter till motorvägen och 20 meter till påfarten till motorvägen. Det 
vore förmodligen ett bättre alternativ för barnen om förskolan drogs in i 
exploateringsområdet och att det finns en husskärm mellan förskolegården och 
motorvägen. Det hjälper till en bättre ljudmiljö, när avståndet ökar till motorvägen borde 
även partikelhalten minska.” 

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Återigen har vi diskussion om hur många kvadratmeter per barn som nya förskolor och 
skolor ska ha. Socialdemokraterna vill ha större lokaler, men kan inte betala hur det ska 
betalas. Ett liknande exempel är nya Stavsborgsskolan, som nyligen invigdes. Även där ville 
S ha större lokaler (korridorer!) men den nya skolan visar att det inte alls behövs. Med 
smart planering kan man bygga yteffektivt, vilket vi tycker är bra. Det ger utrymme för att 
mer pengar går till personal och mindre till hyror. Socialdemokraterna gör uppenbarligen 
den omvända prioriteringen. 
Socialdemokraterna läser valda delar av Boverkets rekommendation om friyta. Mycket 
riktigt är rekommendationen 30 kvm/barn, men Boverket menar också att man bör titta på 
både storleken på friytan per barn och den totala storleken på friytan när man bedömer om 
friytan är tillräckligt stor. Här ligger förskolan i direkt anslutning till ett naturområde och 
kommer att bli en bra miljö för barnen. Området ligger avskärmat från motorleden, bakom 
berg och skog. I närområdet finns också Safarilekparken. 
Ironiskt nog klagar socialdemokraterna ofta på att förskolor inte planeras i samband med 
naturområden eller parkmark. När vi som här planerar en förskola i direkt anslutning till 
naturmark, då duger den inte för utevistelse.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan stödjer yrkandet på återremiss för att öka ytan på förskolegården. 18 
kvm/barn är betydligt mindre än Boverkets rekommendationer. Att en förskola har natur 
utanför gården ersätter inte behovet av uteyta, då det ställer krav på fler personal för tillsyn 
av barnen, inte minst som naturmarken innehåller branter och ligger nära en trafikerad väg 
samt en motorväg. Det är även viktigt att skapa bra uteytor för de boende, såväl dem i de 
tillkommande bostäderna som dem i de befintliga skivhusen. Behovet av parkering bör 
utredas i detaljplanen. Nackalistan har även tidigare framfört att vi gärna vill se miljö- och 
klimatvänliga bostäder på platsen.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Projektet arbetar med grönytefaktor och det är extra viktigt, särskilt med tanke på att det 
rör sig om utformningen av en förskolegård. Den behöver vara grön både för att möta ett 
varmare klimat men också för att vara en gård för lek och pedagogisk verksamhet.” 
- - - - - 
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§  289 KFKS-2016-00122, KFKS-
2016-00288 

Minskande av planområde för Svindersberg, del av 
fastigheten Sicklaön 40:11 samt Sicklaön 89:1 på västra 
Sicklaön 

Beslut 
Kommunstyrelsen minskar planområdet avseende pågående detaljplan för Svindersberg, 
del av fastigheten Sicklaön 40:11 samt Sicklaön 89:1 på västra Sicklaön, KFKS 2016-00122, 
i enlighet med ärendets tjänsteskrivelse daterad den 31 augusti 2023. 
 
Kommunstyrelsen noterar att kvarstående beviljad budget behålls inom projektet. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Svindersberg omfattar ett till största del kommunägt markområde 
mellan Värmdövägen och Värmdöleden i Sickla. Projektet ingår i planprogrammet för 
Planiaområdet. Detaljplanearbetet har, med utgångspunkt från planprogrammet, haft som 
syfte att möjliggöra en tät och levande stadsmiljö. Området ingår i tunnelbanans 
influensområde och den planerade bostadsbebyggelsen utgör en del av Nackas åtagande 
enligt tunnelbaneavtalet. Start-PM för projektet beslutades 2016. 
Detaljplanearbetet föregicks av en markanvisningstävling för den kommunägda marken. 
Vinnare i markanvisningstävlingen var Småa AB (senare ALM Småa Bostad AB). 
Planförslaget innehöll cirka 850 bostäder men även viss del kontor och centrumfunktioner. 
År 2021 vilandeförklarades projektet utifrån behovet att se över flera detaljplaners 
kumulativa påverkan på riksintresset för kulturmiljö, Stockholms farled och inlopp. Även 
hur riskintresseprecisering östlig förbindelse och EU; s artskyddförordning påverkade 
projektet behövde ses över. År 2023 gjordes en samlad bedömning att förutsättningar 
saknades för ett fortsatt planarbete i enlighet med de ursprungliga intentionerna. 
Detaljplaneområdet föreslås därför minska i omfattning till att endast omfatta ett område 
utmed Värmdövägen.  
Nacka kommun har gjort två markanvisningar inom planområdet, en till Småa AB och en 
till M&O Olofsson Fastigheter AB. Ingen av dessa avses förnyas eftersom 
detaljplanearbetet för dessa markområden föreslås utgå. 
Projektets nedlagda kostnader uppgår sammantaget till 26,9 miljoner kronor och intäkterna 
till 6,2 miljoner kronor. Upparbetade kostnader om 20,7 miljoner kronor kommer att 
förgävesbokföras och belasta kommunens övergripande resultat för år 2023. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
104 
(korrigerat diarienummer: från KFKS 2016-001222 till KFKS 2016-00122)  
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och planenheten daterad den 31 augusti 202 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Mikael Carlsson 
(NL), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna, Johan Krogh för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät gemensamt 
anteckna följande till protokollet: 
”Den 14 juni 2016 fattade ett enigt KSSU beslut om en startpromemoria för utvecklingen 
av Svindersberg. Ett år senare beslutade kommunstyrelsen om en markanvisning för 
området. Beslutet att anvisa mark var enigt men det fanns politiska meningsskiljaktigheter 
om vilket förslag som borde ha vunnit markanvisningstävlingen. Det fanns inget yrkande 
vid vare sig startpromemorian eller beslut om markanvisning om att inte detaljplanelägga  
Svindersberg för bostäder och verksamheter. Efter det har ett komplicerat 
detaljplanearbete pågått med stora utmaningar kring riksintressen för kulturmiljövården 
och östlig förbindelse. Sedan hösten 2021 har detaljplanearbetet varit vilande och med det 
här beslutet konstaterar vi att det inte är möjligt att gå vidare med förslaget i 
startpromemorian. Under processens gång har flera partier tydligt bytt åsikt och låtsats som 
att de aldrig någonsin stått bakom en exploatering av Svindersberg. Genom att läsa 
protokollen från KSSU den 14 juni 2016 och kommunstyrelsen den 19 juni 2017 
konstateras ganska snabbt att så inte är fallet. Vid båda de sammanträdena var samtliga 
partier överens om att Svindersberg skulle utvecklas. Nu står vi inför ett nytt läge och det 
är därför rimligt med ett omtag där fokus läggs på den del av området som bedöms ha 
rimliga förutsättningar att detaljplaneläggas. Vi ser fram emot det planarbetet och ser med 
fördel att det samordnas med planarbetet för granntomten ”Bakaxeln”.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiv till att byggnationen uppe på berget utgår och naturen på 
Svindersberg därmed räddas. Nackalistan har stött de kommuninnevånare som kämpat för 
att bevara detta område och vi är väldigt glada för detta beslut idag. Vi vill gärna att 
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grönområdet på Svindersberg i framtiden ska ingå i Svindersvikens naturreservat, ett nytt 
naturreservat som består av grönområden kring Svindersviken. Att bebygga den lägre och 
redan ianspråktagna marken närmast Värmdövägen är positivt och nödvändigt för att skapa 
en stadsgata av Värmdövägen. Det är dock viktigt att tillse att tillräckligt mycket gatumark 
sparas för breda trottoarer, cykelbana och utrymme för kollektivtrafik till en av Nackas 
största stadsgator. På nämndmötet frågade Nackalistan även om markreservatet för Östlig 
förbindelse kan påverka projektet och fick ett nekande svar.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”När planområdet här minskar så vill Miljöpartiet skicka med betydelsen av att stärka 
områdets naturvärden och möjligheten att stärka spridningssambanden här.” 
 
- - - - - 
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§  290 KFKS 2015/783-251 

Tilläggsavtal till Markanvisningsavtal för 
stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania i Sickla 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget tilläggsavtal till markanvisningsavtal med  
Bonava Sverige AB för fastigheterna Sicklaön 269:1 och del av Sicklaön 40:12 inom  
stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 6 
september 2023.   

Sammanfattning av ärendet 
Den 25 oktober 2021 beslutade kommunen att genomföra en markanvisningstävling i syfte 
att få in en aktör som tillsammans med kommunen vill utveckla stadsutvecklingsprojekt 
Sydvästra Plania med bostäder och en ny fotbollsplan.  
 
Den 7 mars 2022 beslutade kommunstyrelsen att utse Bonava Sverige AB:s anbud 
”Drivverket” till vinnare i markanvisningstävlingen varpå ett markanvisningsavtal 
tecknades mellan Bonava Sverige AB och kommunen. Sedan markanvisningsavtalet ingicks 
har omvärldsläget och de ekonomiska förutsättningarna förändrats. Kommunen har som 
avsikt att driva detaljplanen till antagande sommaren 2025 och för att möjliggöra detta har 
ett förslag till tilläggsavtal tagits fram. Tilläggsavtalet innehåller ändringar av markpris, 
tillträde av marken och en öppning för fler aktörer att samverka med Bonava. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
105 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 6 september 2023 
Bilaga 1 Tillägg till markanvisningsavtal 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Gunilla Grudevall-
Steen (L), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas  
Ottosson (V), i förstahand på återremiss ” för att kompletteras med en 11-spelarplan”, och 
i andrahand avslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – stadsutvecklingsutskottets 
förslag samt förslag om avslag och förslaget om återremiss från Johanna Kvist.  
 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att avslå återremissförslaget. 
 
Därefter ställde ordföranden stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag, och fann 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Desha Svenneborg (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet.  
 
Votering begärdes, och kommunstyrelsen godkände följande beslutsgång:  

• Ja för stadsutvecklingsutskottets förslag. 
• Nej för avslag.  

 
Voteringsresultat 
För stadsutvecklingsutskottets förslag röstade: Johan Krogh (C), Filip  
Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Eivor Örenmark (M), Gunilla Grudevall-Steen (L),  
Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M). 
För avslag röstade: Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Gunnel Nyman Gräff (S), 
Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  
Avstod att rösta: Desha Svenneborg (MP). 
 
Med 7 JA-röster mot 5 NEJ-röst konstaterade ordföranden slutligen att kommunstyrelsen 
hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och ingav 
följande: 
”Behovet av en 11-spelarplan i Sickla är stort och är också vad idrottsrörelsen själva 
efterfrågar. Barn och unga står idag i kö för att få börja spela fotboll och många träningar 
äger rum sent på kvällarna och på planer som ofta ligger långt hemifrån. Kommunens mark 
ska användas på det bästa sättet för nackaborna. Att sälja den till underpris är inte det bästa 
sättet. Genom att göra på detta sätt, sätter den styrande alliansen exploatörens intressen 
framför våra barns och ungas rätt till en aktiv och meningsfull fritid.  
När markanvisningsavtalet för Sydvästra Plania beslutades i Kommunstyrelsen under 
hösten 2022 yrkade vi på återremiss samt reserverade oss mot beslutet. Då vi fortfarande 
anser att föreningarnas behov om en 11-spelarplan måste hörsammas och möjliggöras yrkar 
vi återigen på återremiss. Vi socialdemokrater har länge drivit frågan om fler idrottsytor, 
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särskilt i centrala lägen där många bor. Helt enkelt för att alla våra barn och unga ska få 
möjlighet till en meningsfull och aktiv fritid.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande: 
”Nackalistan ställer sig bakom återremissen för att arbeta in en 11-spelarplaner i detta 
område. Det finns idag en stor brist på fotbollsplaner i centrala Nacka, de närmsta åren 
planeras en stor ökning av antalet invånare i detta område och samtidigt så planeras i 
dagsläget inte en enda fullstor fotbollsplan här. Idrottsrörelsen har länge larmat om brist på 
fotbollsplaner vilket gör att en del barn och ungdomar väljer bort idrotten. Här har 
kommunen nu möjlighet att skapa en bra plats med 11-spelarplaner och bostäder. Detta är 
något som vi i Nackalistan är väldigt positiva till. Vi tycker att den styrande minoriteten bör 
lyssna på idrottsrörelsen och arbeta in en 11-spelarplaner här.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och ingav följande:  
”Det är en stor rabatt Nacka kommun vill ge exploatören i tilläggsavtalet. Anbudet som 
gavs och som fattas beslut om var uppenbarligen för lågt för att exploatören ska vara nöjd 
med sin del av affären. Men är Nacka Kommun någon sort ny bankakut för att lösa privata 
företag från sina egna dåliga affärer? 
Avtalet slöts i mars 2022 för bara ett och ett halvt år sedan och en stor del av dagens 
inflations-komponenter var kända redan då. Att räntan ökat betydligt är ett faktum och ett 
vanligt förlopp vid ekonomisk oro som faktiskt startade redan 2020 i samband med 
Coronapandemin. Ett företag som lägger ett anbud bör ha kunskap om att räntan kan öka 
och inse de risker det ger för företaget, likaså att inflationen ökar i perioder och att 
byggkostnader kan stiga mer än vanligt.  
De exploatörer som blev utkonkurrerade av Bonava kanske tog en bättre höjd för den 
ekonomiska oron och gav ett anbud de hade klarat av att hålla?  
Ett bättre förslag än detta är att göra en ny markanvisningstävling med nya kriterier, en 
elvaspelarplan och klimatsmarta bostäder, att materialvalen bidrar till låga utsläpp av 
koldioxid i både bygg och driftsfas.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Att marknadsförutsättningarna har förändrats sedan markanvisningsavtalet tecknades är 
uppenbart för de flesta. Priset på bostäder har sjunkit, byggkostnader har ökat såväl som 
räntekostnader och det är ytterst osäkert när och om markpriserna kommer att gå upp igen. 
Det är självklart beklagligt att marknadspriset har sjunkit men vi konstaterar att den nu 
justerade prisnivån fortfarande ligger över den vi ursprungligen hade bedömt när vi fattade 
beslut om markanvisningen. Priset är faktiskt det högsta per ljus BTA som Nacka någonsin 
fått. Att skjuta på intäkten skulle få ekonomiskt konsekvenser men framför allt är projektet 
ett viktigt tillskott för en god stadsmiljö. Vi tycker att det är angeläget att få till ett 
aktivitetstorg och en till fotbollsplan i området, något vi inte vill skjuta på oviss tid.” 
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I ovanstående protokollsanteckning från Moderaterna instämde Johan Krogh för 
Centerpartiet, Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna.  
 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Enligt detta tilläggsavtal får kommunen mindre betalt för den mark som anvisats samtidigt 
som det i ärendet saknas resonemang kring kostnaderna för detaljplanen. Mot bakgrund av 
detta avstod Miljöpartiet från att delta i beslut, även om vår röst inte var avgörande för 
utgången. Inriktningen nu med två sjuspelarplaner och spontanidrott tycker vi är bra då vi 
ser det särskilt viktigt att utveckla ytor för näridrott i Nacka med de yngre barnen i fokus. 
Vi har också under flera år påtalat möjligheten att utveckla en elvaspelarplan i Hellasgården, 
ett alternativ vi håller fast vid. För centrala Nacka ser vi behov av fler mindre planer, gärna 
i anslutning till skolor, för att yngre barn ska kunna cykla och gå till träning. Där utgör 
tyvärr planeringen av en eventuell ny motorväg, Östlig förbindelse, ett stort hinder. Vi vill 
inte ha denna motorväg och ser därför fler utvecklingsmöjligheter för idrott än för mer 
bilinfrastruktur.” 
 
- - - - - 
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§  291 KFKS-2023-00471 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2/2023 – 
Granskning av barns språkutveckling i 
förskola/förskoleklass 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över revisionsskrivelsen ”Granskning av barns 
språkutveckling i förskola/förskoleklass” i enlighet med bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad 
den 17 augusti 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
De förtroendevalda revisorerna har låtit EY genomföra en granskning med syftet att 
bedöma om kommunstyrelsen och utbildningsnämnden säkerställt att förskolan stimulerar 
barns språkutveckling i svenska, ger det stöd som barn med speciella behov behöver för sin 
utveckling samt medverkar till att barn med annat modersmål än svenska får möjlighet att 
utveckla både det svenska språket och sitt modersmål. Granskningen har även syftat till att 
bedöma om undervisningen i förskoleklass, avseende språklig utveckling, förebygger och 
främjar elevernas övergång till skola och fritidshem. I granskningen har en enkät skickats 
till rektorer för samtliga förskolor och förskoleklasser i Nacka i syfte att kartlägga arbetet 
med språkutveckling. 
 
Den sammanfattande bedömning är att kommunstyrelsen samt utbildningsnämnden i 
huvudsak säkerställt ett ändamålsenligt arbete med språkutveckling i förskola och 
förskoleklass. I bedömningen beaktas att varken utbildningsnämnden eller 
kommunstyrelsen har full möjlighet att påverka arbetet i en enskild skola eller förskola då 
respektive rektor har ansvaret och ett stort handlingsutrymme att utforma verksamheten.  
 
Stadsledningskontoret har utrett ärendet och lämnat ett förslag på yttrande utifrån  
de synpunkter som framkommer i revisionsskrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 26 september 2023 § 45 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och Välfärd skola daterad den 17 augusti 2023 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse 
Bilaga 2  Revisionsrapport 
Bilaga 3 Förslag på yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi välkomnar denna revisionsgranskning då den på ett gediget sätt nagelfarit kommunens 
arbete med språkutveckling inom förskolan och gett goda rekommendationer. Nackas 
arbete med språkutveckling är för det mesta positivt och det finns mycket att ta med sig 
framöver. Vi är glada att man investerar i kunskapshöjande studier som kan stärka 
kunskaperna både inom utbildningsenheten och ute på förskolorna i Nacka. Vi är även 
positiva till att den förra socialdemokratiska regeringens reform om uppsökande arbete för 
att få fler att delta i förskolan nu genomförts. Att få fler barn att gå i förskolan är ett bra 
sätt att stärka språkkunskaperna och rusta barnen bättre inför skolgången, i synnerhet för 
de barn som inte får med sig det svenska språket hemifrån.  
Det arbete som pågår är i det stora hela positivt, vi anser dock att man bör kunna gå längre 
för att möta arbetet för den tredje rekommendationen från revisorerna. Huvudmännens 
vägledningar och material är viktiga, men även utbildningsenheten bör kunna bidra med 
kunskapshöjande underlag utanför den ny pågående studien.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är bra att revisionen granskar barns språkutveckling i förskolan och 
ställer oss bakom de rekommendationer som de för fram. Vi vill också påpeka vikten av 
mindre barngrupper i förskolan. Att minska barngrupperna ger varje enskilt barn större 
möjligheter att utveckla sitt språk. Nackalistan har länge kämpat för det och på så sätt öka 
förskolornas kvalitet.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till revisionsskrivelsen och förutsätter att de förslag som 
revisonen lämnar ska följas upp; 

• Överväg att utveckla uppföljningen av arbetet med språkutveckling inom förskolan. 
Förvaltningen bör överväga att i uppföljningen också arbeta med fler indikatorer. 

• Överväg att följa upp det uppsökande arbetet i syfte att säkerställa effektiva 
arbetssätt. 

• Säkerställ relevans i vägledningar och annat material. Detta kan göras genom 
detaljerade behovsanalyser med rektorer. På så sätt säkerställs träffsäkerheten i 
kommunens arbete med vägledning och pedagogisk utveckling. 
Rekommendationen gäller även arbetet med flerspråkighet. 

Det är viktigt att alla barn och unga får samma möjligheter till språkutveckling oavsett 
bakgrund eller förutsättningar. Då Nacka kommun har många fristående aktörer som 
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driver förskola/förskoleklass är det av extra vikt att det finns ett sammanhållet arbete som 
kommunen ansvarar för kring språkutveckling.” 
 
- - - - - 
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§  292 KFKS 2023-00548 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 3/2023 – 
Granskning av detaljplaneprocessen 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta planenhetens förslag till yttrande enligt bilaga 1 till  
tjänsteskrivelsen daterad den 7 september 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen och miljö-och stadsbyggnadsnämnden har fått en revisionsskrivelse och 
revisionsrapport gällande granskning av detaljplaneprocessen. Revisionens slutsatser 
fokuseras på planbesked som är en lagreglerad prövning av ansökan om planbesked och 
enbart innebär ett ställningstagande till om planarbete ska påbörjas eller inte. Sakfrågan 
berör inte därmed inte detaljplaneprocessen. Vidare syftar revisionen till att lyfta fram 
behov av ökad tydlighet när en detaljplan ska antas av kommunfullmäktige och således 
bedöms ha ett stort allmänt intresse. 
Revisorerna har i skrivelsen lämnat tre rekommendationer till kommunstyrelsen och önskar 
svar på dessa senast 10 oktober 2023. I förslaget till yttrande framhålls i huvudsak att: 
Planenheten har analyserat handläggningstiderna för planbesked och även vidtagit åtgärder 
som inkluderar förändrade arbetssätt. Dock kvarstår risk att den lagstadgade 
handläggningstiden i vissa fall även fortsatt överskrids, främst på grund av ärendenas 
komplexitet och i vissa fall på grund av resursallokering. 
Nacka kan erbjuda en aktiv stadsutveckling och spännande projekt. För att vara attraktiva 
behöver kommunen fokusera på att vara effektivt organiserad och ha en god samverkan 
inom organisationen. I dagens omvärldssituation och osäkerhet kring tempo i 
stadsutvecklingen är det också positivt för arbetsgivaren att ha en flexibel organisation för 
att möta upp förändringar i behoven av bemanning. 
De kriterier som finns i plan- och bygglagen för när en detaljplan kan upprättas med 
standardförfarande respektive utökat förfarande innebär att en bedömning måste göras 
utifrån en mängd olika aspekter. Det är även en bedömning som politiken bör göra, vilket 
även sker eftersom politiken tar ställning till detta när planuppdrag görs. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 september 2023 § 
101 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 7 september 2023 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse 
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Bilaga 3 Revisionsrapport 2023/3 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är självklart viktigt att detaljplaner av stort intresse fattas av kommunfullmäktige. Men 
vi vill ta tillfället att ta upp det problematiska med att mycket av besluten har flyttats från 
nämnderna till Kommunstyrelsen. Efter senaste valet flyttades till exempel beslut om 
planbesked från Miljö- och stadsbyggnadsnämnden till Kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott. Vi tycker det är viktigt att politiska beslut också tas i nämnderna 
och är kritiska till den centralisering till Kommunstyrelsen som gjorts.” 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Socialdemokraterna instämde Tomas 
Ottosson för Vänsterpartiet.  
 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är väldigt bra att revisorerna tittat på detaljplaneprocessen och delar 
helt de slutsatser som revisionen kommit fram till. Vi tycker det är viktigt att. 
Kommunstyrelsen enligt rekommendationerna snabbt börjar utreda hur kommunen ska 
attrahera rätt kompetens och på så sätt minimera behovet av långtidsanlitade konsulter. Vi 
tycker också att det är viktigt att tydliggöra kriterierna för när en detaljplan ska antas av 
fullmäktige, dvs för när en detaljplan bedöms ha ett stort allmänt intresse. Arbetet med att 
göra detta bör prioriteras. Från Nackalistan tycker vi också att det är viktigt att 
kommuninnevånarna involveras mer under detaljplaneprocesserna, något som vi nyligen 
motionerat om.” 
 
- - - - - 
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§  293 KFKS 2023-00574 

Revisionsskrivelse samt revisionsrapport 4 2023 - 
Granskning av kommunens hantering av skyddade 
personuppgifter 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över revisionsrapport och revisionsskrivelse enligt bilaga 
3 till tjänsteskrivelse daterad den 18 september 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
EY har på uppdrag av Nacka kommuns revisorer granskat kommunens hantering av 
skyddade personuppgifter. Syftet med granskningen har varit att bedöma hur kommunen 
säkerställer att skyddade personuppgifter inte röjs till obehöriga samt om kommunens 
rutiner är ändamålsenliga och tillämpade. Detta har avsett skyddade personuppgifter för 
både medborgare och anställda vid kommunen. Granskningen har omfattat 
kommunstyrelsen, socialnämnden, utbildningsnämnden samt nämnden för arbete och 
försörjning.  

Utifrån revisorernas rekommendationer har ett yttrande tagits fram utifrån de 
rekommendationer som revisorerna lämnat till kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 110 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 18 september 2023 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse 2023-05-24  
Bilaga 2 Revisionsrapport 4, 2023  
Bilaga 3 Förslag på yttrande  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  294 KFKS 2023-00806 

Samverkansavtal om gemensam energi- och 
klimatrådgivning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå samverkansavtal med Värmdö kommun om gemensam 
energi- och klimatrådgivning, under förutsättning att Värmdö kommun fattar ett 
likalydande beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun och Värmdö kommun vill samverka inom kommunal energi- och 
klimatrådgivning till hushåll, lokala företag och lokala organisationer. Diskussioner har förts 
mellan Nacka och Värmdö härom under våren. Syftet och inriktningen med rådgivningen 
ska vara att förmedla anpassad kunskap om den kommunala energi-och klimatrådgivningen 
lokalt och regionalt, om hållbara transporter, laddinfrastruktur, energianvändning samt om 
förutsättningar för att minska och effektivisera energianvändningen i lokaler och bostäder 
och därmed minska dess klimatpåverkan.  

Värmdö kommun förbinder sig enligt avtalet att använda sig av energi- och 
klimatrådgivaren och att delta i kostnaderna för detta men organisatoriskt och 
administrativt tillhör energi- och klimatrådgivaren Nacka kommun. 

Avtalssamverkan bedöms medföra bättre service till kommuninvånare, hushåll och lokala 
företag och organisationer i respektive kommun men även minskad sårbarhet, effektivare 
resursutnyttjande samt kompetensutbyte mellan kommunerna.  

Enligt 9 kap. 37 § kommunallagen kan kommuner ingå samverkansavtal om att dess 
uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun. Vad gäller frågan om en 
eventuell upphandlingsskyldighet enligt lagen om offentlig upphandling, LOU, så gäller inte 
sådan för offentliga tjänster i allmänhetens intresse. 

Det föreslås att kommunstyrelsen ingår samverkansavtal med Värmdö kommun om 
gemensam energi- och klimatrådgivning. Ärendet att ingå avtalet med Nacka behandlas för 
närvarande inom Värmdö kommun och kommer att beslutas av dess kommunstyrelse den 
20 september 2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 112 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben, daterad den 6 
september 2023 
Bilaga 1 Förslag till samverkansavtal med Värmdö kommun 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det här är en viktig verksamhet som behöver fungera väl även fortsättningsvis för att 
hushåll och företag i Nacka ska kunna få hjälp att minska sin energiförbrukning och i 
förlängningen minska sin klimatpåverkan. Om verksamheten, som är baserad på statsbidrag 
från Energimyndigheten, genom ett samverkansavtal med Värmdö kommun kan bli mer 
effektiv så att mer tid kan läggas på rådgivning, är det självklart positivt. Nackalistan 
kommer att följa arbetet noga för att försäkra oss om att det inte är en ambitionssänkning 
från kommunens sida. Kommunen behöver också följa upp och tillse att om intresset för 
kommunal energi- och klimatrådgivning bland Nackas hushåll och företag ökar, kan 
kommunen behöva utöka tjänsten.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till att kommunen beslutar att ingå samverkansavtal med 
Värmdö kommun om gemensam energi- och klimatrådgivning då det är bra att kommunal 
energi och klimatrådgivning erbjuds till hushåll, lokala företag och lokala organisationer. 
Vänsterpartiet har tidigare påpekat att Nacka kommun behöver utveckla sitt klimat och 
miljöarbete och detta förslag innebär en förstärkning inom arbetet. Vänsterpartiet hoppas 
på att kommunen inte nöjer sig med detta och fler insatser tillkommer. Vänsterpartiet 
förutsätter också att det finns en ambition om att utöka tjänsten om intresset för 
kommunal energi och klimatrådgivning bland hushåll, lokala företag och lokala 
organisationer är stort. Om dagens resurser inte räcker för det utökade underlaget med 
Värmdös medborgare anser Vänsterpartiet att det bör tillföras mer resurser. Vi vill inte ha 
kö till tjänsten utan en rådgivning bör ske inom den normala tidsram som gäller för Nacka 
kommunsverksamheter.” 
 
- - - - - 
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§  295 KFKS 2022-00178 

Ramar och förutsättningar för upphandling av livsmedel 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av livsmedel i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad 2023-09-07 med följande ändring:  
 
” Sociala krav kan vid behov ställas på utvalda riskvaror som kaffe, te, kakao och socker, 
dock utan att peka ut särskilda certifieringar.” 

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med den föreslagna upphandlingen är att säkerställa kommunens behov av livsmedel 
för varugrupperna Grossist (huvudleverantör), Stora Mejeri, Färsk och fryst fisk samt 
Skafferi. Det sammanlagda uppskattade värdet på upphandlingen uppgår till ca 250 
miljoner kronor under hela ramavtalsperioden. Det maximala värdet som får avropas under 
hela ramavtalsperioden uppgår till 350 miljoner kronor. 
 
Upphandlingen kommer genomföras som ett öppet förfarande enligt lag (2016:1145) om 
offentlig upphandling (LOU) med avsikt att teckna avtal med en leverantör per varugrupp.  
 
Ramavtalet föreslås löpa under 2 år, med möjlighet till förlängning 1 + 1 år.  
 
Hållbarhetskriterier och djurskyddskrav i nivå med svensk djurskyddslagstiftning kommer 
att ställas för att säkerställa att säkra och hållbara måltider kan serveras. På utvalda riskvaror 
som kaffe, te, kakao och socker ställs vid behov sociala krav som exempelvis Fairtrade och 
UTZ. 
 
Kommunen har ett mål om 75 % ekologisk mat till år 2030. I dagsläget råder viss brist på 
ekologiska varor samtidigt som priserna stigit. Målsättningen är dock att fortsätta 
upphandla ett ekologiskt sortiment där det är möjligt med hänsyn till utbud och 
prissättning. 
 
Transporterna föreslås att fortsättningsvis ingå i uppdraget för att säkerställa en hög 
leveranssäkerhet och bibehållen färskhet på varorna. Höga miljökrav kommer ställas på 
transporterna. 
 
Det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet per varugrupp kommer antas utifrån 
tilldelningsgrunden pris. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 26 september 2023 § 46 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten mfl enheter daterad den 7 september 2023 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas 
Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP), bifall till verksamhetsutskottets förslag med 
följande tillägg:  
 ”Att ärendet kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala 
kollektivavtal.”  
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL) 
och Desha Svenneborg (MP), bifall till verksamhetsutskottets förslag med följande ändring:  
” Sociala krav kan vid behov ställas på utvalda riskvaror som kaffe, te, kakao och socker, 
dock utan att peka ut särskilda certifieringar.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns följande förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag, samt tilläggsyrkandet från Gunnel Nyman Gräff m.fl. och ändringsyrkandet från 
Mats Gerdau m.fl.  
 
Ordförande ställde först verksamhetsutskottets förslag mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget. 
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet från Gunnel Nyman Gräff mot avslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå tilläggsyrkandet. 
 
Slutligen ställde ordföranden ändringsyrkandet från Mats Gerdau mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget.  
 
- - - - - 
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§  296 KFKS 2023-00821 

Vaccinationscheck till kommunens medarbetare 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens medarbetare ska ges en 
vaccinationscheck mot säsongsinfluensa som ett led att minska smittrisken och 
främja hälsa. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för vaccinationschecken, 400 000 kronor 
tas ur kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov.   

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun vill även i år ge kommunens medarbetare en vaccinationscheck för att som 
en skattefri personalförmån få vaccin mot säsongsinfluensan. Kommunens medarbetare 
kommer att kunna nyttja vaccinationschecken på motsvarande sätt som tidigare år. Genom 
att ge kommunens medarbetare en vaccinationscheck förväntas det leda till en lägre 
korttidssjukfrånvaro under årets sista månader 2023 och årets första månader 2024. 
Kostnaden för vaccinations¬checken, som föreslås finansieras ur kommunstyrelsen budget 
för oförutsedda behov, beräknas uppgå till ca 400 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 114 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 6 september 2023 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas 
Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP), bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag. 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är jättebra att kommunen satsar på vaccinationscheck till medarbetarna och hoppas 
att många väljer att vaccinera sig. Vi tycker att man bör se denna satsning som en 
investering som kommer att löna sig både ekonomiskt och kvalitetsmässigt då färre 
medarbetare blir frånvarande pga sjukdom.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är ett bra beslut att ge personal möjlighet till influensavaccin, det är en stor risk för 
personalen att bli smittad av influensan i alla tillitsarbeten där fysisk närhet och kontakt 
ingår i arbetet, som inom barnomsorg, skolverksamhet och äldreomsorg. Vaccineringen 
kan bryta smittkedjor och inom äldreomsorgen skyddar de klienterna från att bli smittade 
och i värsta fall allvarligt sjuka. Här är det kanske mer än en vaccinationscheck som behövs. 
En tydlig rekommendation från arbetsgivare, både kommunala och privata att alla anställda 
som träffar sköra äldre med nedsatt immunförsvar bör vara vaccinerade. 
Om så blir fallet kan summan 400 000 vara för liten det. 700 personer vaccinerade sig mad 
checken förra året och det behövs betydligt fler för att vara bättre skyddande för de äldre. 
Samtidigt gäller detta bara kommunens medarbetare. Vill vi skydda äldre på boenden och 
inom hemtjänst och det behöver föras en dialog med de privata anordnarna hur de arbetar 
med smittskydd.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker detta är ett bra beslut och noterar samtidigt att vi i vår skuggbudget  
förra året budgeterade för en högre vaccinationscheck som även privata anordnare kunde  
ta del av.” 
 
- - - - - 

  



 
63 (93) 

 2 oktober 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  297 KFKS-2023-00861 

Julgåva till kommunens medarbetare  

Beslut 
Kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens medarbetare ska ges en julgåva i form 
av en presentcheck om 500 kronor som tack för fantastiska insatser under året och 
för att uppmärksamma medarbetarnas bidrag till att Nacka kommun även i år har 
erhållit ett stort antal nomineringar och utmärkelser som en nytänkande 
kvalitetskommun i framkant.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för julgåvan som beräknas till 1 800 000 
kronor tas ur kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov.   

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun vill uppmärksamma medarbetarnas bidrag till att Nacka kommun även i år 
har erhållit ett stort antal nomineringar och utmärkelser som en nytänkande kvalitets-
kommun i framkant. Arbetsgivaren vill tacka för alla fantastiska insatser under året genom 
att ge en julgåva i form av en presentcheck om 500 kronor som kommer att kunna nyttjas 
hos det lokala näringslivet i Nacka. Kostnaden för gåvan, som föreslås finansieras av 
kommunstyrelsen budget för oförutsedda behov, beräknas uppgå till 1,8 miljoner kronor. 
Julgåvan är ett led i att visa medarbetarna uppskattning och fortsätta positionera Nacka 
kommun som en attraktiv arbetsgivare i framkant som visar medarbetare uppskattning.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 115 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 6 september 2023 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi är positiva till att kommunens många engagerade och kunniga medarbetare får varsin 
julgåva. Detta är ett bra sätt att stärka kommunens som arbetsgivare och hålla 
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medarbetarna nöjda. Vi anser dock att detta måste kombineras med ökade satsningar på 
välfärden så kommunens anställda kan få fler kollegor och en mer hanterbar arbetsbörda, 
vilket kommer våra medborgare till del. Vi tycker även att det är märkligt att dessa medel år 
efter år tas från potten för oförutsedda kostnader. Att det blir jul även 2023 är knappast 
oförutsett, dessa medel borde budgeterats för från början.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är jättebra att kommunstyrelsen på detta sätt visar sin uppskattning 
med det fantastiska arbete som medarbetarna i kommunen står för. Vi tycker däremot att 
det är konstigt att använda kontot för oförutsedda händelser för detta och vill se att 
kommunen budgeterar för detta framöver.” 
 
- - - - - 
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§  298 KFKS 2023-00805 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
 
Ärendet utgår.  
 
- - - - - 
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§  299 KFKS 2023-00732 

Remiss – Informationsförsörjning på skolområdet 
Skolverkets ansvar SOU (2023:21)  
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 3 till tjänsteskrivelse 
daterad den 7 september 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
En ändrad rättstillämpning i början av 2020 innebar att systemet för 
informationsförsörjning inom skolväsendet inte kunde fungera som tidigare eftersom 
uppgifter om fristående skolors verksamhet inte kunnat offentliggöras på skolenhetsnivå. 
En tidsbegränsad sekretessbrytande bestämmelse infördes för att tillfälligt lösa den 
problematik som uppstod. Skolinformationsutredningen fick med anledning av detta bland 
annat i uppdrag att föreslå en långsiktig lösning för att säkerställa myndigheters, 
kommuners och andra aktörers tillgång till skolinformation. Lösningen som föreslås i 
utredningen är att Statens skolverk (Skolverket) tar över den insamling av uppgifter från 
kommuner och enskilda huvudmän som Statistiska centralbyrån (SCB) hittills har utfört på 
uppdrag av Skolverket. 

Nacka kommun är inte utsedd som remissinstans men det har bedömts finnas skäl att 
kommunen ändå yttrar sig över betänkandet. Utbildningsnämnden har berett remissen och 
lämnat synpunkter utifrån nämndens ansvarsområde. Ärendet behandlas därefter i 
kommunstyrelsens arbetsutskott för att sedan gå till kommunstyrelsen som antar ett 
yttrande från Nacka kommun. Sista dag för yttrande är den 18 oktober 2023. 

Nacka kommun påtalar behovet av en långsiktig lösning för att undanröja de svårigheter 
och negativa effekter som förändringen av möjligheten att få tillgång till skolinformation 
inneburit för kommunen men även för elever och vårdnadshavare samt andra aktörer inom 
utbildningsområdet. Vidare framhålls vikten av att en sådan lösning inte fördyrar eller 
försvårar möjligheterna för kommuner och huvudmän att följa upp och utvärdera 
utbildningars kvalitet. Som alternativ lösning förespråkas en ändring i offentlighets- och 
sekretesslagen så att ordningen som gällde innan 2020 kan fortgå. I det fall utredningens 
förslag genomförs understryks vikten av att utbildningsstatistikens kvalitet förblir intakt 
samt av att inte reglera Skolverket alltför detaljerat vad gäller möjligheten att publicera nya 
mått på kvalitet och likvärdighet. Därtill framhålls behov av ytterligare uppgifter i nuläget 
för utbildningsnämndens verksamhet. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 117 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 7 september 2023 
Bilaga 1 Sammanfattning av SOU 2023:21 (sid 23-33) 
Bilaga 2 Ordförandebeslut UBN-2023-00221 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ser ett stort behov av en långsiktig lösning för att garantera att tillgång till 
skolinformation kan ges till kommunen men även för elever och vårdnadshavare. Vi tycker 
att mycket i det förslag som utredningen för fram är positivt men vi vill likt 
kommunstyrelsen i sitt yttrande att mer information tas fram. Som t.ex.: 
-Nationella provresultaten i årskurserna 3 och 6 nedbrutet utifrån elevers bakgrund 
(föräldrars utbildningsnivå, utländsk/svensk bakgrund) 
 - Information om elevers måluppfyllelse i läsförståelse i årskurs  
- Information om elevers progression (resultatutveckling) mellan de årskurser där det finns 
nationella bedömningsgrunder/betygskriterier i olika ämnen.  
- Information om skolors ”value added”, det vill säga ett bättre mått på skolors kvalitet än 
vad som finns tillgängligt idag.  
- Information på skolenhetsnivå om tillgången till legitimerade och behöriga lärare i 
fritidshemmen, trots att det finns ett lagkrav på legitimation för att vara behörig för 
undervisning i fritidshem.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser i grund och botten att offentlighetsprincipen skulle kunna tillämpas i 
sin helhet för alla skolverksamheter med undantag för deras personuppgiftshantering. I 
listan över kvalitetsmått för skolenheter som Skolverket bör kunna presentera för att 
underlätta insatta skolval skulle vi även ha velat se följande:  
- Skolenhetens ekonomiska resultat uttryckt som vinst/förlust per elev. Att redovisa det 
ekonomiska resultatet per enhet skulle man göra det svårare för koncerner att gömma 
vinstuttag i årsredovisningar där ackumulerad vinst används till vidare expansion istället för 
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att redovisas som ett positivt resultat, och skulle ge föräldrar en bättre inblick i 
skolverksamheternas faktiska ekonomiska situation och prioriteringar 
- Skolenhetens antal skolhälsotimmar (närvarande personal) per elev och läsår.  
- Skolenhetens antal skolbibliotekarietimmar per elev och läsår.  
- Skolenhetens skolbiblioteksyta i kvm per elev.  
- Skolenhetens tillgängliga undervisningsyta i kvm per elev.  
- Skolenhetens tillgängliga skolgårdsyta i kvm per elev.  
- Skolenhetens tillgängliga yta som är särskilt avsatt för fritidsverksamhet per elev (dvs yta 
utanför klassrum). Det här är bara ett fåtal tänkbara mått som kan tjäna som stöd för 
engagerade föräldrar som ska välja skola. Om vi inte begär att offentligt finansierad 
skolverksamhet ska tvingas redovisa vad medlen går till ska vi i alla fall kunna se vad 
kommunen och eleverna får för pengarna. Det kunde ha krävts tydligare i det här 
yttrandet.” 
 
- - - - - 
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§  300 KFKS 2023-00549 

Remiss – Promemorian Författningsändringar med 
anledning av EU:s kvicksilverförordning 
Yttrande över remiss till Klimat- och näringslivsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 11 september 2023.  

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Sammanfattning av ärendet 
Remissen innehåller förslag på hur Sveriges regelverk kring hantering av kvicksilver ska 
anpassas efter EU:s kvicksilverförordning. De föreslagna ändringarna innebär en reglering 
av både införsel och utförsel av kvicksilverhaltiga varor – till skillnad från dagens regelverk 
som enbart reglerar införsel. Ändringarna innebär dessutom miljösanktionsavgifter brister i 
hantering och rapportering av kvicksilverhaltigt material. Bestämmelserna föreslås träda i 
kraft den 1 januari 2024. 

I yttrandet tillstyrks förslagen i remissen. Förslagen är små jämfört med dagens regelverk 
men restriktionerna och tydligheten i det kommunala tillsynsansvaret är viktig för att 
minska spridningen av kvicksilver i miljön. Förslagen bedöms ha begränsad påverkan på 
kommunens verksamheter. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 118 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 11 september 2023 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Remissen   
Bilaga 3 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 4 Miljö- och stadsbyggnadsnämndens synpunkter 
 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutade även att förklara paragrafen omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§  301 KFKS 2023-00740 

Remiss – Naturvårdsverkets förslag till nya föreskrifter 
om ersättning till kommuner för insamling av 
förpackningsavfall 
Yttrande till Naturvårdsverket 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 5 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 20 september 2023.  
 
Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Naturvårdsverket har tagit fram ett förslag till nya föreskrifter om ersättning till kommuner 
för insamling av förpackningsavfall som omfattas av producentansvar. Nacka kommun är 
remissinstans och har möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Ärendet har behandlats på natur- och trafiknämndens sammanträde den 19 september 
2023. Natur- och trafiknämnden beslutade att överlämna synpunkter till kommunstyrelsen.  
 
Regeringen beslutade om förordningen (2022:1274) om producentansvar för förpackningar 
den 30 juni 2022. I förordningen finns ett bemyndigande för Naturvårdsverket att meddela 
närmare föreskrifter i fråga om ersättning till kommunerna. Den 19 januari 2023 beslutade 
Naturvårdsverket om ersättning till kommunerna för insamling av förpackningsavfall som 
omfattas av producentansvar genom Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 2023:1), som ska 
tillämpas från den 1 januari 2024. Det har framkommit behov av ändringar i föreskrifterna 
och Naturvårdsverket har därför tagit fram detta nya förslag till föreskrifter. 
 
Det nya förslaget till föreskrifter innebär framför allt en indexjustering av den befintliga 
ersättningen med hänsyn till kostnadsutvecklingen samt införande av ersättning för 
insamling av träförpackningar och övrigt förpackningsmaterial vid stationära bemannade 
återvinningscentraler. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 120 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 20 september 2023 
Bilaga 1 Naturvårdsverkets utkast till nya föreskrifter  
Bilaga 2 Naturvårdsverkets konsekvensutredning 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 september 2023. 
Bilaga 4 Synpunkter från natur- och trafiknämnden 
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Bilaga 5 Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutade även att förklara paragrafen omedelbart justerad.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det kommunala bolaget Nacka Vatten och Avfall (NVOA) tar över driften av 
Återvinningsstationerna (ÅVS) 2024 och ska enligt lag gradvis införa Fastighetsnära 
Insamling (FNI) senast 2027.  
När ärendet tidigare har varit uppe på nämndens sammanträden 2022-11-15 samt 2019-12-
10 kommenterade Nackalistan att kommunen måste garanteras full kostnadstäckning för 
insamlingen av förpackningar, som ju ska finansieras helt av producentavgifter uttagna vid 
inköp av en viss artikel.  
Dagens remiss är ett försök från Naturvårdsverket att adressera det problemet. 
Kommunens yttrande visar dock att det fortfarande finns utmaningar gällande full 
kostnadstäckning för förpackningsinsamlingen. 
Nackalistan har även förordat att den kommunala marken för ÅVSer ska upplåtas 
kostnadsfritt till NVOA, liksom den upplåtits kostnadsfritt till FTI under alla år som ÅVS 
existerat. Nackalistan vill även, precis som tidigare, att det totala antalet tömningskärl (för 
restavfall, matavfall och förpackningar) ska minimeras samt även antalet entreprenörer och 
fordon. Dessa bör koordineras så att det totala antalet tömningar minimeras utan att kärlen 
överfylls. Detta i syfte att undvika suboptimering, förenkla för hushållen, hålla 
avfallstaxorna nere samt minska klimatutsläppen. Till exempel räcker enligt vår mätning 
inte ett 120-litersfack för pappersförpackningar till en månadsförbrukning i en barnfamilj 
som bor i småhus.” 
 
- - - - - 
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§  302 KFKS-2023-00838 

Remiss – Samråd om järnvägsplan med 
miljökonsekvensbeskrivning för Saltsjöbanans 
upphöjning 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 

daterad den 25 september 2023 med följande tillägg till yttrandet.  
• Det är viktigt att upphöjningen blir klar i tid, för att undvika en förlängd 

avstängning av Saltsjöbanan. 
• Utifrån den pågående stadsutvecklingen i Sickla är det viktigt att projektet för 

Saltsjöbanans upphöjning fortsatt samordnas med omkringliggande 
stadsbyggnadsprojekt som kan påverka och påverkas av upphöjningen, både vad 
gäller pågående och planerade projekt.  

• Utformningen av upphöjningen måste möjliggöra för bullerdämpande åtgärder. 
Antingen genom att utformningen blir bullerdämpande eller genom att andra 
åtgärder kan vidtas. Därtill är det viktigt att redan befintlig bebyggelse inte drabbas 
av ökat buller. 
 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen ska etablera en planskild korsning mellan Planiavägen och Värmdövägen i 
Sickla i form av upphöjning av Saltsjöbanan på en bro. Upphöjningen innebär byggande av 
järnväg och därför måste en järnvägsplan, och en miljökonsekvensbeskrivning, upprättas. 
Trafikförvaltningen har nu skickat järnvägsplanen och miljökonsekvensbeskrivningen 
påsamråd. Synpunkter på miljökonsekvensbeskrivningen har hanterats av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 20 september 2023. Synpunkterna ligger till grund för det 
samlade förslaget till yttrande. 
 
Bedömningen är att upphöjningen är strategiskt viktigt för stadsutvecklingen i Sickla och 
skapar förutsättningar för utvecklingen av en sammanhängande tät och blandad stadsmiljö. 
Planförslaget innebär positiva konsekvenser för stadsbilden bland annat genom att dagens 
barriärer tas bort. Det är viktigt att gestaltning och utformning fortsatt utvecklas utifrån de 
idéer som framgår i underlaget till järnvägsplanen. Utifrån den pågående stadsutvecklingen i 
Sickla är det viktigt att projektet för Saltsjöbanans upphöjning fortsatt samordnas med 
omkringliggande stadsbyggnadsprojekt som kan påverka och påverkas av upphöjningen, 
både vad gäller pågående och planerade projekt. 
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I järnvägsplanens bullerutredning beskrivs två alternativa åtgärder för att begränsa bullret. 
Enheten för strategisk utveckling föreslår en utvärdering och konsekvensbedömning av de 
olika alternativen utifrån en helhetsbedömning som också innefattar pågående och 
planerade stadsbyggnadsprojekt. Det är också viktigt att fortsatt projektering kan ge en 
tydligare redogörelse för hur dagvatten behöver omhändertas, fördröjas och renas. Vidare 
behöver masshanteringen ske utifrån ett resurshållningsperspektiv samt att minimering av 
spridning och exponering av föroreningar sker på lämpligt sätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 25 september 2023 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Protokollsutdrag MSN 2023-09-20, §184 
Bilaga 3 Synpunkter från MSN, uppdaterade i enlighet med MSNs beslut 2023-09-20 
Bilaga 4 Plankarta  
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Miljökonsekvensbeskrivning 
Bilaga 7 Illustrationskarta 
Bilaga 8 Gestaltningsidé 
Bilaga 9 Bullerutredning 
Bilaga 10 Bullerutredning – bilaga 
Bilaga 11 Riskutredning 
Bilaga 12 Dagvattenutredning 
Bilaga 13 Dagvattenutredning – bilaga 
Bilaga 14 Markmiljöutredning 
Bilaga 15 Markmiljö – bilaga 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Tomas Ottosson (V), 
Desha Svenneborg (MP) och Johan Krogh (C), bifall till det utsända förlaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling med följande tillägg i yttrandet (markerade med understreck: i 
texten nedan):  
 
”Nacka kommun sätter stort värde på samverkan med Trafikförvaltningen som möjliggör 
planeringen och genomförandet av Saltsjöbanans upphöjning. Saltsjöbanas upphöjning är 
strategiskt viktigt för stadsutvecklingen i Sickla och skapar förutsättningar för utvecklingen 
av en sammanhängande, tät och blandad stadsmiljö. När spåret höjs upp på en bro får 
området en öppnare, mer tillgänglig och sammanhållen trygg stadsmiljö. Samtidigt skapas 
förutsättningar för ett mer robust vägnät med nya kopplingar för gång-, cykel-, buss- och 
biltrafik under den nya bron. Upphöjningen utgör en viktig förutsättning för utvecklingen 
av kollektivtrafiknoden station Sickla bestående av busstrafik, Saltsjöbanan och den nya 
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tunnelbanan. Det är viktigt att upphöjningen blir klar i tid, för att undvika en förlängd 
avstängning av Saltsjöbanan.   
  
Planförslaget innebär positiva konsekvenser för stadsbilden bland annat genom att dagens 
barriärer tas bort och möjliggör stråkbildningar och urbana miljöer. Gestaltning och 
utformning av brokonstruktionen och dess anslutande offentliga rum är viktigt att de 
fortsatt utvecklas utifrån de idéer som framgår i underlaget till järnvägsplanen.  
  
Utifrån den pågående stadsutvecklingen i Sickla är det viktigt att projektet för Saltsjöbanans 
upphöjning fortsatt samordnas med omkringliggande stadsbyggnadsprojekt som kan 
påverka och påverkas av upphöjningen, både vad gäller pågående och planerade projekt.  
  
Enligt miljökonsekvensbeskrivningen medför upphöjningen ökad utbredning av buller då 
bullerkällan kommer högre upp. Utformningen av upphöjningen måste möjliggöra för 
bullerdämpande åtgärder. Antingen genom att utformningen blir bullerdämpande eller 
genom att andra åtgärder kan vidtas. Därtill är det viktigt att redan befintlig bebyggelse inte 
drabbas av ökat buller.  
  
I järnvägsplanens bullerutredning beskrivs två alternativa åtgärder för att begränsa bullret. 
Utredningen ger ingen tydlig beskrivning av värdering av de olika alternativen utifrån bland 
annat kostnad och tidskritiska aspekter, avseende samordning med andra projekt och 
färdigställande så att Saltsjöbanan kommer i drift. Bullerutredningen tar inte heller höjd för 
den planerade stadsutveckling i närheten av Saltsjöbanan. Kommunen anser att en 
utvärdering och konsekvensbedömning av de olika alternativen utifrån en 
helhetsbedömning som också innefattar pågående och planerade stadsbyggnadsprojekt 
behöver göras.  
  
Ytterligare medskick är att det är viktigt att fortsatt projektering kan ge en tydligare 
redogörelse för hur dagvatten behöver omhändertas, fördröjas och renas. Vidare behöver 
masshanteringen ske utifrån ett resurshållningsperspektiv samt att minimering av spridning 
och exponering av föroreningar av schaktmassorna sker på lämpligt sätt.” 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till eget förslag till yttrande som framgår av bilaga till 
protokollet (se bilaga 1 till protokollet).  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns två huvudförslag till yttrande – det 
utsända förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling och Mikael Carlssons förslag.  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat 
att bifalla det utsända förslaget.  
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet från Johanna Kvist mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen även hade beslutat att bifalla tilläggsyrkandet.  
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Kommunstyrelsen beslutade även att förklara paragrafen omedelbart justerad.  
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande.  
”Samrådshandlingarna för järnvägsplanen, inklusive miljökonsekvensbeskrivningen (MKB), 
måste kompletteras avseende följande aspekter innan den kan godkännas av region 
Stockholm och Länsstyrelsen; 
• ändamål/nytta 
• dimensioner 
• buller 
• siktlinjer, visuell påverkan och solstudie  
• kulturmiljö 
• naturmiljö 
• dagvattenrening 
• skyfallshantering Värmdövägen/Kyrkviksparken 
• masshantering 
• trafik 
• östlig förbindelse 
• alternativa utformningar  
Nackalistan konstaterar även att handlingarna i ärendet skickades ut sent, bereddes inte i 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden som var mycket kritisk till den sena behandlingen av ett 
yttrande om en miljökonsekvensbeskrivning i ett miljardprojekt. Tjänstemännen fick själva 
handlingarna samma dag som samrådet började, 11 september, och de hade därmed endast 
två dagar att skriva förslaget till yttrande vilket kan gjort att alla synpunkter som 
Nackalistan har inte togs med i tjänstemännens förslag till yttrande.  
Det sena handlingarna har även försvårat för oss som parti att analysera, diskutera och 
förankra underlaget på ett bra sätt. Först på regionens samrådsmöte, som ägde runt 26 
september efter kommunstyrelsen arbetsutskottsmöte har vi kunnat ställa frågor till 
relevanta tjänstemän i regionen. Svaren visade på många brister i handlingarna vilket vi 
utförligt beskriver i vårt förslag till yttrande. ” 
 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är bra att denna process går vidare så att upprustningen av Saltsjöbanan kan fortlöpa 
som planerat. Nu är det viktigt att upphöjningen blir klar i tid, så att avstängningen av 
Saltsjöbanan inte förlängs och så att vi också får nya vagnar som det finns så stort behov 
av. Om projektet inte kan slutföras i tid behöver politiken diskutera värdet av att projektet 
överhuvudtaget genomförs. Det är också viktigt att alla de stadsbyggnadsprojekt som 
påverkar Saltsjöbanan samordnas och koordineras. Därtill behöver ersättningsbussarna 
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mellan Saltsjöbaden/Solsidan och Slussen behållas under tiden som Saltsjöbanan rustas 
upp och/eller påverkas av andra byggprojekt.  
  
Enligt miljökonsekvensbeskrivningen medför upphöjningen ökad utbredning av buller då 
bullerkällan kommer högre upp. Det är mycket viktigt att utformningen av upphöjningen 
möjliggör för bullerdämpande åtgärder. Antingen genom att utformningen blir 
bullerdämpande eller genom att andra åtgärder kan vidtas. Redan befintlig bebyggelse får 
inte drabbas av ökat buller. En viktig aspekt att ha med sig, vad gäller bullret är att den som 
kommer först in i projektet styr framtida konsekvenser. Utvecklingen av Saltsjöbanan 
behöver uppföljas frekvent och noggrant.   
Socialdemokraterna har tidigare lagt en motion i kommunfullmäktige om en station vid 
Finntorp, som ersättning vid Nacka station som försvinner när upphöjningen byggs. Vi 
skulle gärna se att när man utnyttjat banvallen och upphöjningen är klart för spårläggning 
så ska återläggningen av spåren mellan Saltsjö-Järla och Sickla stationer så långt som möjligt 
utföras så att framtida byggnation av en station/hållplats vid Finntorp underlättas. 
Kommunen måste också jobba för att säkerställa att vi får de nya vagnar som det finns ett 
stort behov av, inte minst ur bullersynpunkt. ” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet finner yttrandet korrekt att skicka, det fokuserar på bullerproblematik och 
kostnader i relation till nyttan.  Det betyder inte att Vänsterpartiet kommer vilja anta 
genomförandebeslutet, det är flera oklara frågor som är utanför dagens beslut som återstår 
att räta ut. Vi vill också poängtera att de positivaste resultaten angående buller gäller 
beräkningar efter de nya tågen X2. I bullerutredningens bilaga 6 och 7 jämförs de nya X2 
tågen med de gamla C10/11 och det är en stor skillnad som motivera ett vagnbyte snarast 
möjligt. Det är bullerutsatta områden längs med hela banans sträckning. 
Hela planen för Saltsjöbanans upphöjning är ett omfattande och kostsamt projekt. Det är 
även svårbegripligt och är ett beslut som är avgörande för hela Nacka. Därför förutsätter 
Vänsterpartiet att de handlingar som under hela processen presenteras är utförliga och 
kommer i god tid. Det som Vänsterpartiet dagsläget kan ta ställning till är frågan om buller. 
Dagens samhälle har mycket buller och det är ju känt att det är en folkhälsofråga. Bullret 
från järnvägen drabbar redan idag många och det blev betydligt värre när banans gamla 
träslipers byttes till betongslipers för ett antal år sedan. En upphöjning riskerar att bullret 
dessutom ges större spridning. Med tanke på att ett stort antal bostäder kommer att byggas 
i banans närhet är det angeläget att bullerfrågan tas på allvar. Att, som i Fisksätra, nöja sig 
med att glasa in några balkonger är inte acceptabelt, bullret måste dämpas vid källan. Det är 
ju inte bara de boende som drabbas av buller utan hela utemiljön. 
Således är det angeläget att bullret dämpas vid källan så långt det bara går. Förutom 
bullerdämpande slipers och banläggning behövs även bullerskydd längs banan, det visar ju 
helt klart erfarenheter från andra håll.  
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Utöver bullernivåer och transparanta och genomarbetade handlingar för hela projektet av 
Saltsjöbanans upphöjning behöver Nacka kommun se till att medborgare är välinformerade 
och delaktiga i processen. ” 
 
- - - - - 
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§  303 KFKS 2023-00719 

Remiss – Idrottsstrategi för Stockholmsregionen 
Yttrande över remiss till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avge följande yttrande som svar på remissen: 
 
Nacka kommuns långsiktiga planering och utveckling skulle kunna effektiviseras genom 
tillgång till Region Stockholms analyser, verktyg och undersökningar. Samtidigt ställer sig 
Nacka kommun frågande till hur regionens strategi i realiteten ska innebära mer fysisk 
aktivitet och idrott i hela Stockholmsregionen. Den stora utmaningen gällande utökade 
möjligheter för idrott är planläggning, finansiering och utbyggnad av nya anläggningar. I 
den frågan är regionen i dag inte en del och saknar både finansiering och beslutsmakt. Av 
det skälet riskerar denna strategi, oaktat den politiska ambitionens vällovliga syfte, att i 
realiteten inte innebära någon skillnad för våra medborgare att utöva idrott. Regionen 
borde i stället i större utsträckning fokusera på sitt folkhälsoansvar, vilket är en bredare 
ansats än vad som lyfts i denna strategi. 
  
Utöver det som anförs ovan föreslår Nacka kommun följande förändringar: 

• Förtydliga information kring hur länge strategin ska vara giltig. 
• Förtydliga begreppet elit i ordlistan utifrån ålder och nivå. 
• Det hade varit önskvärt att lyfta insatser för att få fler flickor fysiskt aktiva i 

prioriteringarna för inriktningsmål 2, utifrån strategins omvärldsanalys. 
• Det hade varit önskvärt att lyfta insatser för att bli en ledande kunskapsregion, med 

forskning och kompetens kring fysisk aktivitet och idrott, i prioriteringarna för 
inriktningsmål 3. 

  
Avslutningsvis vill Nacka kommun påpeka att idrotts- och fritidsfrågor i huvudsak är en 
kommunal angelägenhet, och att en kapacitetsökning kan och bör ske av kommuner i 
samverkan med varandra. Det är både högprioriterat och erhåller stora anslag i länets 
kommuner.   

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått idrottsstrategi för Stockholmsregionen på remiss från Region 
Stockholm. Idrottsstrategin knyter an till den regionala utvecklingsplanen, RUFS 2050, och 
dess övergripande målsättning om en god livsmiljö för regionens invånare. Strategin avser 
att tydliggöra Region Stockholms roll som regional aktör och peka ut angelägna 
utvecklingsområden men också fungera som stöd för berörda aktörers arbete med 
långsiktig planering. 
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Vid sammanträde med kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 beslutade 
utskottet att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 september 2023 § 119 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 20 september 2023 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Remiss – Idrottsstrategi för Stockholmsregionen 
Bilaga 3 Protokollsutdrag fritidsnämnden 2023-09-20 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Gunilla Grudevall Steen 
(L), bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsen beslutar att avge följande yttrande som svar på remissen: 
Nacka kommuns långsiktiga planering och utveckling skulle kunna effektiviseras genom 
tillgång till Region Stockholms analyser, verktyg och undersökningar. Samtidigt ställer sig 
Nacka kommun frågande till hur regionens strategi i realiteten ska innebära mer fysisk 
aktivitet och idrott i hela Stockholmsregionen. Den stora utmaningen gällande utökade 
möjligheter för idrott är planläggning, finansiering och utbyggnad av nya anläggningar. I 
den frågan är regionen i dag inte en del och saknar både finansiering och beslutsmakt. Av 
det skälet riskerar denna strategi, oaktat den politiska ambitionens vällovliga syfte, att i 
realiteten inte innebära någon skillnad för våra medborgare att utöva idrott. Regionen 
borde i stället i större utsträckning fokusera på sitt folkhälsoansvar, vilket är en bredare 
ansats än vad som lyfts i denna strategi. 
Utöver det som anförs ovan föreslår Nacka kommun följande förändringar: 

• Förtydliga information kring hur länge strategin ska vara giltig. 
• Förtydliga begreppet elit i ordlistan utifrån ålder och nivå. 
• Det hade varit önskvärt att lyfta insatser för att få fler flickor fysiskt aktiva i 

prioriteringarna för inriktningsmål 2, utifrån strategins omvärldsanalys. 
• Det hade varit önskvärt att lyfta insatser för att bli en ledande kunskapsregion, med 

forskning och kompetens kring fysisk aktivitet och idrott, i prioriteringarna för 
inriktningsmål 3. 

Avslutningsvis vill Nacka kommun påpeka att idrotts- och fritidsfrågor i huvudsak är en 
kommunal angelägenhet, och att en kapacitetsökning kan och bör ske av kommuner i 
samverkan med varandra. Det är både högprioriterat och erhåller stora anslag i länets 
kommuner.” 
 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson 
(V) och Desha Svenneborg (MP), bifall till arbetsutskottets förslag till yttrande med 
följande tillägg: 
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”Under “För att förtydliga innehållet i strategin föreslår Nacka kommun följande 
förändringar:” lägga till två punkter:  

• Inom delområde 2 lägga till att insatser för att minska skillnaderna i idrottande på 
grund av socioekonomiska faktorer ska prioriteras.  

• Under inriktningsområde 1. Bruka miljöer för fysisk aktivitet och idrott som en 
resurs i Samhällsplaneringen tydliggöra att tillgänglighet av idrottsytor i hela 
regionen prioriteras och att vi tillsammans verkar och ansvarar för att motverka 
bristen på idrottsytor.” 

 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S) och Tomas 
Ottosson (V), därutöver bifall till följande tillägg till arbetsutskottets förslag: 

1) Att följande punkt adderas under förändringar i kommunens yttrande; 
•  Att den prioriterade åtgärden i inriktningsmål 1; ”Tydliggöra regionala strukturer i 

övergripande plankartor” ändras till ”Tydliggöra idrottsanläggningar och friluftsanläggningar i 
översiktsplanen”. 

2) Att följande punkt adderas under förändringar i kommunens yttrande; 
• Att strategin utökas med att en regional kapacitetsutredning ska tas fram för 

friluftsområden samt idrottsanläggningar för ett 10-tal av de största idrotterna. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns två huvudförslag till beslut – 
arbetsutskottets förslag och förslaget från Mats Gerdau m.fl. Vidare konstaterade 
ordföranden att det däruöver fanns tilläggsförslag till arbetsutskottets förslag från Johanna 
Kvist m.fl och från Mikael Carlsson m.fl.  
 
Ordföranden ställde först arbetsutskottets förslag mot förslaget från Mats Gerdau, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med förslaget från Mats Gerdau.  
Avslutningsvis konstakterade ordföranden att tilläggsförslagen föll och därmed inte 
behandlades.  

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna i Nacka ser den rådande bristen på idrottsytor i Stockholmsregionen 
som en gemensam utmaning som också kräver gemensamma lösningar över  
kommungränserna. Det nuvarande förslaget tar upp samverkan men vi önskar att det fanns  
mer konkreta förslag på hur bristen på idrottsytor ska motverkas. Socialdemokraterna har  
under en längre tid verkat för att mängden idrottsytor ska öka i takt med Nackas tillväxt,  
för att ge fler unga en chans till en meningsfull fritid. Även om vi skulle implementera våra  
mest ambitiösa förslag skulle bristen kvarstå. Därför har vi föreslagit att hela regionen bör  
ha som klart mål att motverka denna brist i den övergripande idrottsstrategin. Det är också  
viktigt för oss att idrottsmöjligheterna blir mer jämlika över hela regionen, vilket nuvarande  
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analyser visar att de inte är. Skillnader baserade på socioekonomiska förhållanden måste  
minskas – idrott bör vara tillgänglig för alla, oberoende av föräldrarnas ekonomiska  
möjligheter och resurser.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är mycket välkommet att de underliggande dokument som ingår i Regional 
Utvecklingsplan För Stockholm (RUFS 2050) nu utökas med en regional idrottsplan. 
Idrottsplaneringen saknades helt när RUFS 2050 antogs 2018, vilket är en stor brist som nu 
förhoppningsvis nu kan åtgärdas. Remissen skulle tjäna på att förtydligas ytterligare. Till 
exempel att specificera att en övergripande planering av idrottsanläggningar och 
friluftsområden ska göras i översiktsplan. 
Det är även lämpligt att en planering och behovsanalys av idrottsanläggningar och 
friluftsområden görs på regional nivå så att kommunerna får planeringsförutsättningar att 
förhålla sig till.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Föreningslivet inom många idrottsgrenar märker av den nuvarande bristen på idrottsytor. 
Föreningar i Stockholmsregionen får inte tillgång till lokaler och idrottsplaner för att det 
helt enkelt inte finns tider. Och det är inte ovanligt att behöva säga nej till nya medlemmar 
för att idrottsytor är fullbokade till maximal kapacitet. Vänsterpartiet instämmer med 
Socialdemokraterna ”om att problematiken som även drabbar Nacka kommun är en 
gemensam utmaning som också kräver gemensamma lösningar över kommungränsen. Det 
nuvarande förslaget tar upp samverkan men vi önskar att det fanns mer konkreta förslag på 
hur bristen på idrottsytor ska motverkas. ” Vänsterpartiet anser att idrottsfrågor, ett 
välmående föreningsliv och tillgängliga lokaler/ytor med rimliga kostnader bör prioriteras 
lika mycket som Nackas satsningar på att bygga stad. Vänsterpartiet instämmer också med 
Socialdemokraternas yrkande i Fritidsnämnden och Kommunstyrelsens arbetsutskott om 
”att idrottsmöjligheterna blir mer jämlika över hela regionen, vilket nuvarande analyser 
visar att de inte är. Skillnader baserade på socioekonomiska förhållanden måste minskas – 
idrott bör vara tillgänglig för alla, oberoende av föräldrarnas ekonomiska möjligheter och 
resurser.” 
 
- - - - - 
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§  304 KFKS-2023-00360 

Politikerinitiativ – Motverka folkbokföringsbrott 
Politikerinitiativ den 5 april 2023 från Filip Wiljander (M), Gunilla Grudevall-Steen (L) Karin 
Teljstedt (KD) och Emma Eide (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag, som en del av kartläggningen av 
kommunens arbete med att förebygga välfärdsbrottlighet, att inkludera: 
 

1. Göra en genomlysning av hur Nacka kommuns verksamheter förstår och arbetar 
med lagen 32 c § Folkbokföringslagen. Genomlysningen ska ge svar på vad vilket 
ansvar och skyldigheter kommunen och dess verksamheter har utifrån lagen. 

2. Upprätta en rutin för kommunens verksamheter i hur de ska följa och tillämpa 32 c 
§ Folkbokföringslagen som en del av det förebyggande arbetet med 
välfärdsbrottslighet. Rutinen ska ha i syfte att kommunens alla enheter systematiskt 
efterlever lagkravet och rapporterar till Skatteverket då felaktigheter uppdagas. 
Detta i enlighet med beslutet i KS 230612, Kartläggning av Nacka kommuns arbete 
mot välfärdsbrott och otillåten påverkan., Dnr: KFKS-2023-00368 (se bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen). 

Sammanfattning av ärendet 
I ett politikerinitiativ från Filip Wiljander (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt 
(KD) och Emma Eide (C) föreslås att det ska göras en genomlysning av hur Nacka 
kommuns verksamheter arbetar med att lagkravet enligt 32 c § Folkbokföringslagen följs.  
Även förslag på åtgärder så att kommunens alla enheter systematiskt efterlever lagkravet 
och rapporterar till Skatteverket då felaktigheter uppdagas ska tas fram.  
Ledningsstaben har berett ärendet och bedömer att förslagen kan hanteras inom ramen för 
den kartläggningen av kommunens arbete med att förebygga välfärdsbrottlighet som 
ledningsstaben ska genomföra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens trygghetsutskott den 20 september 2023 § 31 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben, daterad den 4 september 2023 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 § 291 
Bilaga 2 Politikerinitiativ (M, L, KD, C) 
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Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD), bifall till trygghetsutskottets förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade att ärendet skulle avslås.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns två förslag till beslut – trygghetsutskottets 
förslag och yrkandet om avslag på detsamma.  
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med trygghetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Detta är en bra åtgärd i kampen mot brottsligheten, men det finns också mer som vi som 
kommun kan göra. Det är viktigt att hitta metoder för att komma åt den organiserade 
brottsligheten som verkar inom välfärdssektorn och som organiseras på många olika sätt. 
Inom detta är Södertälje en kommun som kan inspirera och visa vägen.”   
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Att kommunen arbetar mot välfärdsbrottslighet är oerhört centralt då välfärdsbrottslighet 
är systemhotande. Det är också i linje med vad Nackalistan efterfrågat i vår interpellation 
från februari 2022, ”Vad gör kommunen för att förhindra arbetslivskriminalitet”. Inte 
sällan har arbetslivskriminalitet kopplingar till grovt kriminella verksamheter, och det är 
viktigt att det tas krafttag i frågan. Nackalistan är mycket positiv till att kommunen arbetar 
mot välfärdsbrottslighet. Det kan vara bra att kommunen gör en genomlysning av hur 
Nacka kommuns verksamheter förstår och arbetar med folkbokföringslagen, och att man 
upprättar bättre rutiner. Samtidigt vill vi påpeka att de riktigt stora utmaningarna är att 
stärka och förbättra kontrollen av privata anordnare och företag som kommunen anlitar. 
Nacka kommun har ett stort antal leverantörer inom många verksamheter, tex inom 
branscher som hemtjänst, städ, transport och snöröjning, och det är där en stor del av 
fusket finns. Det här är viktigt för att se till så att Nackabornas skattepengar inte går till 
kriminell verksamhet utan fullt ut går till det de är ämnade för. Det är också viktigt för att 
skapa en sund konkurrens mellan företag och för att försäkra oss om att de som arbetar för 
kommunens invånare får en rimlig lön och har vettiga arbetsvillkor. Nackalistan efterfrågar 
också en redovisning av hur kommunen arbetar mot välfärdsbrottslighet, som inkluderar 
det som orsakas av privata anordnare och leverantörer till kommunen, för att bättre kunna 
följa upp att resurser och fokus läggs på rätt saker.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet välkomnar en kartläggning av kommuns arbete mot välfärdsbrottslighet 
och otillåten påverkan. Nacka är en kommun där det finns många privata vårdgivare och 
enskilda utförare inom den offentligt finansierade välfärden. Till exempel finns inget 
kommunalt alternativ till hemtjänst eller ett kommunalt bostadsbolag. Denna verklighet 
ställer högre krav på upphandling och auktorisationsvillkor, samt på att kommunerna 
systematiskt följer upp företag för att tidigt upptäcka välfärdsfusk.  
Vänsterpartiet ser det som oroväckande att fokus i politikerinitiativet om 
folkbokföringsbrott lyfter enskilda individer som erhåller bidrag. Att politikerinitiativet 
nämner personer som erhåller ekonomiskt bistånd eller barn som tvingas bo kvar hemma 
på grund av en orimlig bostadsmarknad till exempel är att återigen peka ut människor som 
kriminella endast för att det är utsatta.  
I många verksamheter som till exempel socialtjänsten finns redan etablerade kontroller för 
att utreda folkbokföringsbrott. Vi håller inte med denna beskrivning, det finns självklart 
personer som fuskar. Men att personer skriver sig på felaktig adress kan också bero på 
hemlöshet, våld i nära relation och separation. Vänsterpartiet vill se att kartläggning av 
kommuns arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan fokuserar på att 
kommunerna systematiskt följer upp företagen för att tidigt upptäcka välfärdsfusk och att 
kartläggningen bidrar sammanhållen rapportering, analys och struktur för arbetet. 
Kartläggningen behöver rikta sig mot de som medvetet och systematiskt bedriver 
brottslighet. Inte mot dem som är drabbade av våld, bostadsbrist eller annan utsatthet. Det 
finns en obehaglig klang i förslaget om att utreda hur Nacka kommuns verksamheter 
arbetar med lagkravet att anmäla misstänkt folkbokföringsbrott till Skatteverket. Liksom 
med lagförslaget om anmälningsplikt angående papperslösa är det orimligt att genomföra i 
verksamheter med en yrkesetik som fokuserar på grunduppdraget tex. utbildning. Att leta 
information om civilstånd och var man är folkbokförd är helt utanför en lärares uppdrag. 
Det handlar om tillits-yrken där blotta misstanken om att privata uppgifter som blir kända 
kommer överlämnas till annan myndighet förstör förtroendet mellan lärare och elev.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Vi ser positivt på detta förslag som en förebyggande åtgärd gällande systematiska fusk och 
lagbrott som påverkar välfärden negativt. Samtidigt menar vi att fokus ska riktas på just den 
systematiska brottsligheten, och inte på enskilda personer som kan hamna i kläm till följd 
av olika typer av utsatthet.” 
 
- - - - - 
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§  305 KFKS 2023-00734 

Medborgarförslag – Medborgarförslag om att reservera 
bostäder 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom den kommunala bostadsuthyrningen 
i Nacka kommun avser uthyrning för sociala ändamål som ett led i en beslutad insats 
och/eller för målgruppen nyanlända. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat 

Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har lämnats om att Nacka kommun skulle kunna reservera en del av 
de bostäder som läggs ut via Bostadsförmedlingen. Bakgrunden är att det är väldigt svårt 
att få en lägenhet som ung via Bostadsförmedlingen och det krävs ofta lång kötid. Den 
kommunala bostadsuthyrningen i Nacka kommun består idag endast av uthyrning för 
sociala ändamål där en bostad beviljas som ett led i en beslutad insats utifrån 
socialtjänstlagen alternativt för målgruppen nyanlända. Medborgarförslaget är med detta 
färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott daterad den 19 september 
2023 § 115 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 9 augusti 2023 
Bilaga 1 Medborgarförslag 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Det är glädjande att många vill bo kvar i kommunen, men att reservera en andel av 
hyresrätterna åt personer som idag är boende i Nacka är sammantaget inte en bra idé.  
Nacka är bara en av länets 26 kommuner. Om alla kommuner valde att reservera en viss 
andel av sina hyresrätter åt sin egen befolkning, kommer resultatet sammantaget bli att färre 
hyresrätter finns att tillgå för Nackabor. 
En individ behöver inte födas, leva och dö i Nacka kommun, utan kan vilja flytta. Antingen 
för att man funnit kärlek i en annan kommun, eller för att komma närmare sin arbetsplats 
exempelvis. Vi vill ha en bostadsmarknad med mer rörlighet och flexibilitet, inte mindre. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Det är dock intressant att oppositionen reflexmässigt kastar sig på Kommunalt 
bostadsbolags-knappen som så många gånger förut. Det blir mycket intressant att se om de 
alla kommer att ha med kostanden för ett kommunalt bostadsbolag i den budget som ska 
presenteras under hösten. Annars blir det bara tom retorik. 
Om man lyfter lite på de ideologiska skygglapparna inser man att det inte blir flera bostäder 
bara för att de ryms inom ett kommunalt bostadsbolag. Det bästa sättet att säkerställa att 
det går att få tag på en bostad i Nacka är att det faktiskt byggs nya bostäder. Tillgång och 
efterfrågan. Nacka är en av de kommuner i Sverige som verkligen drar sitt strå till bostads-
stacken. En stor andel av det som byggs är hyresrätter.  
Inom ramen för Tunnelbaneavtalet byggs som bekant ca 11500 nya bostäder, något som t 
ex Nackalistan ironiskt nog motsatt sig. Man vill ha mera bostäder för unga, men man vill 
bygga mindre. Det är en ekvation som inte går ihop. När markanvisning gjordes för 
studentbostäder i Alhyddan 2015 t ex yrkade Nackalistan avslag. Tack vare 
alliansmajoriteten finns där nu 200 studentbostäder. Hade Nackalistan fått bestämma hade 
det varit noll.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna tackar för medborgarförslaget. Nacka kommun behöver ett 
bostadsbolag som kan se till att det finns tillräckligt med hyreslägenheter både för de som 
inte ekonomiskt kan köpa sin bostad men även för de som tycker att den formen av 
bostadsform är den som passar dem bäst. Den flexibilitet hyresrätter erbjuder underlättar 
även för våra lokala företag att anställa med rätt kompetens. Ett välskött allmännyttigt 
bostadsbolag är attraktivt för många att bo i, oavsett bakgrund och inkomst, vilket också 
gör att det är en bra form för att minska segregationen i samhället.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har samma uppfattning som medborgarförslagsställaren att det är väldigt svårt 
att få en lägenhet som ung via Bostadsförmedlingen och det krävs ofta lång kötid. 
Nackalistan har länge. Kämpat för att kommunen ska återstarta ett kommunalt 
bostadsbolag, vi tror att det till viss del skulle kunna underlätta bostadssituationen för unga 
i Nacka. Vi tycker dessutom att det är viktigt att det byggs bostäder med olika 
upplåtelseformer i alla kommundelar och att det även byggs bostäder som kan användas av 
unga som ett första steg in på bostadsmarknaden.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Nacka kommuns svar på medborgarförslaget visat tydligt att kommunen avsagt sig 
möjligheten till en egen bostadsförsörjningsplan. Nu är det upp till marknaden att ordna 
bostäder och det sker efter principen att den som har pengar får bostad alla andra köar i 
hela Stockholms hyresrättsmarknad vilket kan ge en lägenhet om tio år i någon annan del 
av Storstockholm. 
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Vänsterpartiets budgetförslag innehåller precis de möjligheter som medborgarförslaget 
efterfrågar. Vi vill återskapa ett kommunalt bostadsbolag och en egen bostadskö i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§  306 KFKS-2022-01079 

Borgerliga vigselförrättare – Nya förordnanden 
Nomineringsärende till Länsstyrelsen i Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att inte nominera någon ytterligare förtroendevald för 
förordnande som vigselförrättare i detta ärende.  

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun erbjuder Nackaborna möjligheten att vigas borgligt. Kommunstyrelsen har 
antagit kriterier för vilka förtroendevalda och tjänstepersoner som kommunen föreslår till 
länsstyrelsen att förordnas som vigselförrättare. Av kriterierna framgår att personen ska 
vara ledande förtroendevald eller högre tjänsteman i Nacka kommun. Med ledande 
förtroendevald avses medlem i presidium i kommunfullmäktige, kommunstyrelsen/nämnd, 
kommunalråd, oppositionsråd eller gruppledare.  
 
Stadsledningskontoret har gjort en översyn för att säkerställa att nuvarande vigselförrättare 
uppfyller kommunens kriterier för vigselförrättare. I de fall kommunens vigselförrättare 
inte uppfyller kriterierna längre kan redan utsedd vigselförrättare välja om man vill övergå 
som fristående vigselförrättare via Länsstyrelsen istället för via kommunen.  
 
I samband med att kommunstyrelsens sammanträde den 12 juni 2023 (§ 221) behandlade 
ärendet om nominering av vigselförrättare bordlades nominering av två av posterna.  
 
På kommunstyrelsens sammanträde den 4 september 2023 (§ 274) behandlades 
nomineringen av de två poster som tidigare bordlagts. Då bordlades i sin tur nomineringen 
av en återstående post, vilket medför att ärendet behöver tas upp för ett kompletterande 
beslut i kommunstyrelsen.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 september 2023 § 274 
Tjänsteskrivelse den 28 augusti 2023, beslutsunderlag till kommunstyrelsen den 4 september 2023 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 12 juni 2023 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse den 6 juni 2023, beslutsunderlag till kommunstyrelsen den 12 juni 2023 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade att kommunstyrelsen nominerar tidigare kommunpolitiker 
Khashayar Farmanbar för förordnande som vigselförrättare.  
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Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Johanna Kvists förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns två förslag till beslut – Johanna 
Kvists yrkande samt yrkandet om avslag på hennes förslag.  
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade beslutat 
att avslå yrkandet.  
Därefter konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen därmed hade beslutat att inte 
nominera någon ytterligare förtroendevald för förordnande som vigselförrättare i detta 
ärende.  

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och ingav 
följande: 
”Socialdemokraterna ville nominera Khashayar Farmanbar till borgerlig vigselförrättare då 
han är en av våra centrala företrädare som ordförande för Socialdemokraterna i Nacka, 
samt en sedan tidigare etablerad vigselförrättare som får många förfrågningar. Det kan 
finnas skäl att se över reglementet framöver så att ledande lokala företrädare kan förordnas 
till vigselförrättare.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
”Kommunstyrelsen antog enhälligt riktlinjer för vilka som ska nomineras som 
vigselförrättare i Nacka i maj 2017. Enligt lagen ska vigselförrättare företräda det allmänna 
och Nackas riktlinjer innebär att man ska vara ledande förtroendevald eller högre 
tjänsteman i kommunen eller riksdagsledamot. Khashayar Farmanbar yrkade på 
sammanträdet bifall till detta.  
Nu vill socialdemokraterna, utan någon som helst motivering eller föregående diskussion, 
bryta mot dessa riktlinjer och föreslår att Khashayar Farmanbar utses till vigselförrättare, 
trots att han inte har ett enda politiskt uppdrag i kommunen och inte är riksdagsledamot. 
Vi andra partier följer de riktlinjer vi enats om och det bör även socialdemokraterna kunna 
göra. Vi har alltså inget emot Khashayar Farmanbar som person, men tycker att våra 
vigselförrättare ska företräda det allmänna och inte bara vara en trevlig person och att alla 
ska följa samma regelverk.” 
 
- - - - - 
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§  307 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar de två politikerinitiativen till stadsledningskontoret för  
utredning och förslag till beslut. 
 

Sammanfattning av ärendet 

Politikerinitiativ – Skrivelse till regeringen från kommunstyrelsen med 
anledning av anmälnings-och informationsplikt (MP) 
KFKS-2023-00948 
Politikerinitiativ från Desha Svenneborg (MP) med förslag om att:  

• Nacka kommun skickar en skrivelse till regeringen för att tydliggöra kommunens 
ställningstagande emot en anmälnings- och informationsplikt för anställda inom 
offentlig sektor. 

Politikerinitiativ – Nackas anställda ska inte tvingas anmäla papperslösa (C 
och L) 
KFKS-2023-00949 
Politikerinitiativ från Johan Krogh (C) och Gunilla Grudevall-Steen (L) med följande 
förslag:  

• att Stadsledningskontoret får i uppdrag att snarast tillskriva regeringen och 
utredaren om att skolpersonal och vårdpersonal måste undantas från 
informationsplikten. 

• att Nacka kommun tar ställning emot informationsplikt för personal inom skola, 
vård och omsorg. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade att överlämna de två politikerinitiativen till 
stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§  308 KFKS 2023-00454 

Tilldelningsbeslut i upphandlingen av Nacka 
Seniorcenter Talliden Renovering, Ombyggnad och 
Tillbyggnad (Etapp 2 och 3)  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av Nacka Seniorcenter Talliden 
Renovering, Ombyggnad och Tillbyggnad (Etapp 2 och 3) till Metrolit Byggnads AB med 
organisationsnummer 556436-3538. 
 
Kommunstyrelsen delegerar till enhetschefen för fastighetsenheten att efter att 
avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Upphandlingen avser renoverings-, ombyggnads- och tillbyggnadsarbeten för Nacka 
Seniorcenter Talliden etapp 2 och 3. Avtalstiden för entreprenaden är oktober 2023-januari 
2025. 
 
I upphandlingen har krav på leverantören gällande uteslutningsgrunder enligt LOU, 
företagsregistrering, ekonomisk och finansiell ställning, referensuppdrag och åberopande av 
annans kapacitet. 
 
Utvärderingsgrund har varit ekonomiskt mest fördelaktigt med avseende på pris. 
Avtalsspärren gäller i tio (10) dagar från det att tilldelningsbeslutet fattats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten och inköpsenheten daterad den 26 september 2023  
Bilaga 1 Upphandlingsprotokoll 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –förslag från 
fastighetsenheten och inköpsenheten – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutade även att förklara paragrafen omedelbart justerad.  
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Andreas Andersson (S) deltog inte i behandlingen av detta ärende på grund av jäv.  
 
- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KS 2023-10-02 § 302 

Remiss – Samråd om järnvägsplan med 
miljökonsekvensbeskrivning för Saltsjöbanans 
upphöjning 
 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till följande förslag till yttrande:  
 
 
Nacka kommun samverkar med Trafikförvaltningen som möjliggör planeringen och genomförandet av 
Saltsjöbanans upphöjning.  
Nacka kommun avstyrker att miljökonsekvensbeskrivningen godkänns utan att först kompletteras med 
de brister som anges i nedanstående synpunkter. 
Nacka kommun vill lämna synpunkter på samrådshandlingarna för järnvägsplanen, inklusive 
miljökonsekvensbeskrivningen (MKB), avseende följande aspekter; 

• ändamål/nytta 
• dimensioner 
• buller 
• siktlinjer, visuell påverkan och solstudie  
• kulturmiljö 
• naturmiljö 
• dagvattenrening 
• skyfallshantering Värmdövägen/Kyrkviksparken 
• masshantering 
• trafik 
• östlig förbindelse 
• alternativa utformningar  

 
Ändamål/nytta 
Under ändamål i planbeskrivningen ges följande motivering till projektet ”Ändamålet med 
järnvägsplanen är att minska den barriäreffekt Saltsjöbanan idag medför och skapa en mer 
sammanhängande stadsmiljö.”. Detta ändamål är korrekt men kan inte utgöra grund vad avser nytta för 
Nackaborna. Detta kräver specificerade beskrivningar om fördelar/nyttor för projektet inklusive 
påverkan på bil, buss, cykel och gångtrafik, skyfallshantering, påverkan på nuvarande och planerade 
bostäder samt möjlighet till förbättrad stadsplanering samt barriäreffekter för Kyrkviksparken anges. 
Eventuellt kan handlingarna kompletteras m h a information från Nacka kommun om detta.  
 
Dimensioner 
Järnvägens dimensioner måste anges i planbeskrivningen, inklusive längd, bredd, höjd samt fri höjd på 
järnvägsbron samt längd, bredd, höjd och lutning på de två järnvägsbankar som leder till bron i öster och 
väster. 
 
Siktlinjer, visuell påverkan och solstudie 
Handlingarna bör kompletteras med siktlinjer, bland annat från Zetterwallska villan mot Kyrkviken, från 



 
2 (3) 

  
 
 PROTOKOLLSBILAGA 1 
 Kommunstyrelsen 
 2023-10-02 
 KFKS-2023-00838 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Planiavägen norrut samt från Simbagatan/Alphyddevägen åt bägge håll.  
Skuggning och visuell påverkan på planerade närliggande bostäder bör anges, bland annat på bostäder i 
projektet Traversen och Sodafabriken. Solstudie över torget vid tunnelbaneentrén vid Alphyddevägen 
bör genomföras. Samrådshandlingarna innehåller inte heller volymstudier eller 
visualiseringsbilder. Det är därmed svårt att förstå den reella påverkan på stadsbilden, vilket är ju är 
direkt kopplat till projektets ändamål. Utrymmen under en betongbro är svåra att få ljusa, trygga och 
trivsamma utan upplevs ofta mörka och otrygga. Det vore önskvärt om planhandlingarna kompletteras 
med visualiseringsbilder av dessa platser.  
 
Kulturmiljö 
Påverkan på stinsbostaden villa Agneshill från sekelskiftet bör beskrivas i 
miljökonsekvens-beskrivningen. Kommer den att fortfarande vara synlig från 
Värmdövägen när järnvägsbron är byggd? 
 
Naturmiljö 
Påverkan på naturmiljön p g a buller saknas. Inte minst naturmiljön på Svinderberg drbbas 
av ökat buller p g a att spåren är högre upp och därmed kommer närmre naturområdet 
på berget, inte minst i den södra delen som uppvisar särskilt höga naturvärden. 
Bullerutredningen visar att bullret ökar i det området, trots åtgärder, men påverkan p g a 
detta utelämnas i miljökonsekvensbeskrivningen kapitel Naturmiljö. 
 
Buller 
Bullerutredningen avser endast existerande byggnader och inte planerad byggnation i ett område som 
planeras att kraftigt förtätas. Bullerutredningen måste utökas med den planerade stadsutveckling i 
närheten, bland annat Nacka kommuns stadsbyggnadsprojekt i Sickla Traversen, Sodafabriken, 
Tryckluftsfabriken och Svindersberg. 
Enligt miljökonsekvensbeskrivningen medför upphöjningen ökad utbredning av buller då bullerkällan 
kommer högre upp. I järnvägsplanens bullerutredning beskrivs två alternativa åtgärder för att begränsa 
bullret. Utredningen ger ingen tydlig beskrivning av värdering av de olika alternativen utifrån bland 
annat kostnad och tidskritiska aspekter, avseende samordning med andra projekt och färdigställande så 
att Saltsjöbanan kommer i drift. Kommunen anser att en utvärdering och konsekvensbedömning av de 
olika alternativen utifrån en helhetsbedömning som också innefattar pågående och planerade 
stadsbyggnadsprojekt behöver göras. 
 
Dagvatten 
Miljökonsekvensbeskrivningen bör utökas med en redogörelse för hur dagvatten ska omhändertas, 
fördröjas och renas. Den existerande skärmbassängen i Kyrkviken har en begränsad kapacitet och kan 
inte ta emot mer dagvatten, åtminstone inte utan avsevärd fördröjning.  
 
Skyfallshantering Värmdövägen/Kyrkviksparken 
Planbeskrivningen anger felaktigt att den genomföring som krävs för att avleda dagvatten från 
Värmdövägen ligger utanför järnvägsplanens gränser. I själva verket ingår den i järnvägsplanen och bör 
därmed beskrivas i handlingarna. 
Masshantering 
Masshanteringen bör ske utifrån ett resurshållningsperspektiv med minimering av 
spridning och exponering av föroreningar av schaktmassorna. 
 
Trafik 
Samrådshandlingen beskriver endast påverkan på Saltsjöbanans trafik. För att förstå de totala 
konsekvenserna av projektet bör även påverkan på buss, bil, cykel och gångtrafik beskrivas. 
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Östlig förbindelse 
Planhandlingarna bör kompletteras med en mer utförlig utredning om eventuell påverkan på Östlig 
Förbindelse, enligt Trafikverkets Östlig förbindelse – Precisering av riksintresse kommunikation, då 
förbindelsen korsar järnvägsplanens plankarta på ett ställe där den går grundare än 25 meter (markerat i 
rött i Trafikverkets rapport). 
Alternativa utformningar 
De alternativa utformningarna förutsätter att lösningen måste tillåta en förlängning av Planiavägen till 
Värmdövägen som tillåter bilar samt tung trafik. Kapitlet bör kompletteras med alternativa lösningar 
som endast innefattar gång och cykeltrafik eftersom motorfordon är mindre känsliga för någon 
kilometers omväg; 
1) ett alternativ för en gång- och cykeltunnel 
Alternativet med gångtunnel kan med fördel utformas extra bred och med flack lutning för att öka 
tillgängligheten och tryggheten för gång och cykeltrafiken samt även minska barriäreffekten visuellt. 
2) ett alternativ för en gång- och cykelbro 
 
 

---------------- 
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